
Időbélyeg name email ELTE-s hallgató vagy? Ha nem, akkor melyik egyetemen tanulsz?Milyen szakra jársz?Hányad éves vagy?A mentorprogram 8 héten át tart. Körülbelül heti hány órát tudsz majd rászánni a programra való készülésre?Az olvasmányok nagy része angol nyelven van (C1-es szint). Probléma ez számodra?Angol vagy magyar nyelvű kis-csoportos beszélgetéseken szeretnél majd résztvenni?Könyv vagy e-könyv formában szeretnéd majd megkapni a mentorprogram anyagait?Online vagy személyes kis-csoportos beszélgetéseken szeretnél résztvenni?Szeretnél résztvenni a mentorprogram tömörített formájában?Jelenlegi tudásod szerint hogyan definiálnád az Effektív Altruizmust? (~2 perc)Mit vársz ettől a mentorprogramtól? (~3 perc)Milyen szempontok lesznek a legfontsabbak számodra, amikor karriert választasz? Mennyire fogja befolyásolni a döntésed az, hogy hogyan tudsz pozitív társadalmi hatást elérni a világban? (~3 perc)Hogyan egyeztethetjük össze a két fenti világnézetet? Szimpatikusabb az egyik, mint a másik? Mit gondolsz? (~ 5 perc)Kérlek írj egy példát arról, amikor egy témában megváltozott a véleményed - pl. egy politikai vagy filozófiai nézet, vagy valami más, ami fontos számodra. (~4 perc)Mit gondolsz a fenti érvek olvasása után? Komolyan kell venni a nem-konvencionális ötleteket? Miért? Ha szerinted igen, akkor lehetséges túlzásba vinni őket - ezzel végül kárt okozva? Ha szerinted nem szabadna őket komolyan venni, akkor mik a legjobb érvek amellett, hogy vegyük őket mégis komolyan? (~6 perc)Szeretnél valamit megoszatni velünk?Szeretnél feliratkozni az EA ELTE levelezőlistájára, hogy értesülhess jövőbeli eseményekről és lehetőségekről?Honnan hallottál a mentorprogramról?
2021.09.06. 20:05:41 BME Computer Science1st year BA/BSc or equivalent2 hours per weekI am comfortable listening to and reading materials in English.No preference E-books In-person I am fine with both formatsEA is about utilising resources to do the most amount of good possible with them. (This for most people would mainly mean donating money since many people make more than their time is worth spending it on the kind of work usually done by volunteers at most charities.)My current understanding is that there isn't a whole lot I can do beside going into a high-paying career path and then donating, I'm hoping to change that. It will definitely be considered but I am very risk averse so long term financial security will always be the main focus for me. I definitely want to avoid careers that involve actively doing harm. While there may be causes that are equally important, for each cause there probably are quite a few charities that do it less effectively than others. If I personally find myself in such a situation I try to live up to a standard set my the EA community (such as donating 10% of my income) and do on top of that whatever I'm most passionate about. This is by no means the morally correct answer, but it's the best one I have where I still have the motivation to do it again the next month.I used to believe that global warming was a misrepresentation of the climate change issue, and that we didn't have sufficient cause to believe that a steady rise of temperature was what we had to expect. I tried to find the website that changed my mind and link it but I couldn't do it in four minutes, sorry. I pretty much agree with the author of the article in that theres should be people who take it seriously. I also believe that plenty of other areas require more attention right now. To reach back to one of the examples of the article: sure, gay people were suffering in the 1920s. But were they dying of easily preventable diseases, or whatever EA's main concern was back then? That being said, someone had to focus on those issues in order for them to change.

2021.09.07. 19:45:08 Budapest University of Technology and EconomicsInformatics 1st year BA/BSc or equivalent4 hours per weekI am comfortable listening to and reading materials in English.No preference E-books In-person No A way of helping others within one's means that results in actual improvement in the lifes of those we help.Some pointers on how to help the causes i believe in more effectively, and some hope in the future of mankind

1: I can make a living wage off of it
2: I have enough free time to live my life
3: I have enough disposable income to help others, and further my causes

The second scenario focuses on much more direct, and smaller examples than the broad topics mentioned in worldview 1. Within worldview 2, one program is much smaller than the other, and is at best providing a developmental aid, while the other is actually saving lives. Because of this i do not think either worldviews 1 and 2, or the music lessons and the malaria nets are easily comparable to eachother.

The general question seems to be whether personal passion or raw utilitarian value is more important. In case only one of these is possible, I have to answer Passion, because it gives much more of a personal drive to the one doing the work. In case they can be done together, then utility becomes more important, since some passion is already there for it, and so, focusing on larger initiatives with a wider reach becomes the more useful option.It wasn't a sudden decision, but a slow slide politically leftwards, seeing how much private interests control the world and how a raw profit motive can make people less empathetic towards their employees than towards their pets, or even towards pests. It can even poison purely good-natured instincts, such as recommending a service or product you're satisfied with to someone else. The smaller players in this field rely much more on word of mouth than marketing budgets, and so, this further disincentivises people from helping small businesses, startups, artists, etc.

The text above mentions domestic animals in artificial farms, but the article linked speakes about wild animals living in their natural habitats. The two are ver different from one-another, and while yes, in principle i support 'fringe' ideas that focus on helping those that are seen as not deserving or not needing that help, the concept of 'help' here needs to be interrogated more thoroughly as well. Getting rid of artificial farms would be good, letting the animals that suffer in them instead live their lives in a more appropriate environment, but in the case of wild animals, and wilderness conservation, I think the solution is to let them live the way they do so by themselves. "Helping" a wild ecosystem by getting rid of the suffering in it expereienced by its constituent animals would most likely result in said ecosystem going extinct or changing irrevokably, losing a huge amount of biodiversity in the process.

This concept of "help" also comes back in the article's eugenics-related point. The ones doing eugenics thought they were helping humanity in some manner. Simply saying that we should be helping is not enough, because it can lead into such terrible situations as the mass-sterilization of mostly black and queer communities in countries that had eugenicist agendas, such as pre-world war II. germany and the USA.In the two previous major questions i have noticed some conceptual leaps across important nuances. I have detailed my views in both cases.Sign me up!

2021.09.24. 15:37:12 Igen, az BME-n tanulokMérnökinformatikaBA/BSc 1. év vagy annak megfelelő osztatlan képzésHeti 3 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulMindegy Mindegy Mindegy Mindkét verzió megfelel.A világ tele van problémákkal. Szegénység, betegségek, állatok szenvedése, és sorolhatnám. Az Effektív Altruizmus ezekre egy válasz, annak tudománya, hogy milyen területen, milyen módon és formában lehet a legnagyobb változást elérni pozitív irányban.Mindig is vonzott az a gondolat, hogy pozitív változást hozzak a világban, de sosem volt túl konkrét, hogy ez mit is jelent. Ebből kiindulva szeretnék egy jobb képet kapni arról, hogy miként tudok a jelenben és a jövőmben jót tenni, hogy milyen területeket érdemes választani, miben oktassam magam, és mi a megfelelő út előre. Szeretnék továbbá értékes disputákban részt venni, melyek során új perspektívákra, gondolatokra, és egy kis extra motiváló erőre tehetek szert. Remélem, hogy hasonló módon én is tudok másnak segíteni abban, hogy a saját céljait megvalósítsa, akár csak a mentorprogram kapcsán, akár majd gyakorlatban.
Megoldásközpontú gondolkodásom miatt talán az egyik legfontosabb számomra, hogy valós problémák megoldásán, igazi változtató erővel bíró projekten dolgozhassak. 
A másik legfontosabb számomra az, hogy motivált legyek a szakmámban. Ezt a motivációt sokféleképp meg tudom szerezni, de az egyik legerősebb formája abból származik, ha tudom, hogy egy olyan feladaton dolgozok, ami pozitív hatással van, vagy lesz a világban. Az első világnézet azt mondja, hogy a számunkra legfontosabb feladattal érdemes foglalkozni. Tapasztalataim alapján, ha elég kutatómunkát belefektet az ember egy, a fentebb említettekhez hasonló témába, akkor jelentősen meg tud nőni annak fontossága a személyes világnézetében. Azt gondolom tehát, hogy az első világnézettel rendelkező személy is tud hasonlóan viselkedni a másodikhoz, abban az esetben, ha tudatosan kezeli ezt magában. Elképzeléseim szerint, miután megérti valaki, hogy mekkora szenvedést okoz a malária, és mekkora változást tudna hozni azzal, ha annak kapcsán tevékenykedne, akkor a téma máris közelebb került szívéhez, és jelentősen fontosabbá válik számára. Szimpatikusabbnak tartom a második világnézetet, mivel több jót hoz a világba összességében, de a másik világnézetet is meg tudom érteni, ez eléggé attól függ, hogy a saját és a közösség jóléte közül ki melyiket tartja fontosabbnak.

Még gimiben, magyarórákon sokat tartottunk disputát különböző nagyobb témákról. Ez abból állt, hogy körbeültünk sokan, és beszélgettünk az álláspontjainkról, perspektíváinkról. Az egyik ilyen alkalommal feljött a széleskörű éhség kérdése, és a feladatunk erre volt megoldást találni. Hamar felvetettem, hogy sokat gondolkodtam már ezen, és szerintem a legjobb megoldás az lenne, hogyha a gazdagabb országok támogatnák a szegényebbeket. Nagyon hittem ebben a tervben, mert úgy éreztem, ezzel nem csak az éhséget, hanem úgy általában a szegénységet meg lehetne oldani.
Beszélgettünk erről egy kicsit, álláspontokat foglaltunk, és jó páran egyet értettek velem. Ekkor dobta be egy jó barátom, hogy mennyivel hatékonyabb lenne inkább egy olyan rendszert alkotni, mely önfenntartó, és növekedésre képes. Kifejtette, hogy szerinte egy olyan élelmiszerszolgáltatót kellene alapítani, mely a mezőgazdaságtól az asztalra jutásig ezzel foglalkozik, és melyben dolgozó munkaerő ételellátását maga a cég fedezi abból, amit a cég létrehoz, ezzel effektíve visszaforgatva a hasznokat. Már nem annyira tiszta a fejemben a felvázolt terv, de hosszas, az óra után is tartó beszélgetés folyamán hatékonysága, és scaling lehetőségei miatt meggyőzött, hogy tényleg jobb lenne így. Igen. Az a három fő pont, amiket Kelsey Piper az érvelésében felhasznált, hogy alátámassza a nem-konvencionális ötletekre való odafigyelést, nagyon megfogott. Effektíve egy olyan rendszert ír le, ami nem csak folyton jót akar tenni, hanem ellenőrzi is önmagát, és ezzel nagyon egyet tudok érteni. Úgy érzem, hogy egy jól működő EA közösségben az egyik legfontosabb dolog, hogy amennyire csak lehet, minden gondolatot, ami bármely furcsa módon is jót akar tenni, meghallgatva és objektíven végiggondolva érdemes kezelni. Ezt túlzásba vinni oly módon lehetséges, ha annyira sok ilyen spekulatív ötlet merül fel, hogy nem jut idő a konkrétabb, ismételten, sok perspektívából megvizsgált és jónak belátott tervek megvalósítására.Köszönöm a lehetőséget, hogy kitölthettem ezt a kérdőívet, még ha nem is kerülök be a programba, akkor is az elolvasott cikkek és anyagok felkeltették az érdeklődésemet, és tovább bővítették a világképemet, látásmódomat. (Bár remélem bejutok, nagyon izgalmasnakés hasznosnak tűnik :D)Igen! Ismerősöm ajánlotta

2021.09.14. 19:50:17 Igen, az ELTE-n tanulokGeográfia MA/MSc 1. év vagy annak megfelelő osztatlan képzésHeti 3 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulAngol Mindegy Személyes Igen "Ideas worth spreading" szlogennel írnám le. A cselekvést meg kell előzze az átgondoltság, számomra ezt jelenti az effektív altruizmus. Nézetek ütközését, informálódást és a problémát tudatosítását látom benne (ami valamilyen szinten a filozófia és a tudomány alapja is - kéne - legyen). Gondolkodásváltást és fejlődést (főleg empátia irányába). Továbbá tudományos és filozófikus felkészülést valós problémák átgondolására s akár megoldására.Az én esetemben nem szeretek "karrierválasztásról" beszélni, mivel már megvan az álmom amit mrg szeretnék valósítani. A művészet és tudomány ötvözésével szeretnék a jövőben hatni az emberekre, hogy jót tegyenek a világért. Ezért tanulok földrajzot és nyelveket jelenleg amit a jövőben filmes ismeretekkel akarok bővíteni. Szerintem mindkét világnézetnek helye van - elhivatottság kérdése. Valakinek a belső motivációja azt mondja, hogy ott segítsen a legtöbbet ahol tud, másnak pedig azt, hogy úgy segítsen a legtöbbet, ahogy tud. Én a második kategóriába tartozok. Úgy érzem, hogyha a módszer iránt már alapból lelkesedek, amivel segíteni is tudok, akkor kitartóbb is maradok munkám során. A tehetségem a preferenciám és annak a kiteljesedésével akarok minél többet tenni világunkért. 
Minden nap változik sok mindenről, ahogy fejlődök és nyílik a világra való rálátásom. Egy ilyen példa volt, amikor egy budapesti kollégiumban összebarátkoztam pár ázsiaival és afrikaival. Mi értelme van konzervatívnak és elutasítónak lenni? - tevődött fel bennem a kérdés (hiszen ilyen környezetben nőttem fel). Kellett a személyes tapasztalat...
Másik példa (inkább hosszabb folyamat): azzal, hogy földrajzot tanultam és jelenleg környezetkutatói mesterszakon vagyok, fokozatosan belémépült a gondolat, hogy nem csak rólam szól a világ. Vannak problémák a világban, amiket kell tudatosítani és nem szabad elfeledkezni róluk.Szerintem ez egy óriási kérdés (főleg a pl. a klímaváltozás kapcsán), amik folyamatos vitákat váltanak ki a vezetők és tudósok-filozófusok körében. Szerintem a legsúlyósabb dimenziója a problémának nem maga a komvencionális-nem konvencionális ötletek ütközése, hanem a jogos kérdés, hogy megéri időt ölni alternatív megoldások/felfogások keresésében vagy minél hamarabb kell cselekedni inkább. Szerintem a történelem erre jó választ ad...fejlődést mindig a nem-konvencionális gondolkodás váltott ki. A problémák pedig, amiket jelenleg nem tudunk megoldani azt jelzik, hogy fejlődésre van szükség. Csak annyit, hogy akarva-akaratlanul a Brainbar esemény jut eszembe ezzel a programmal kapcsolatban. Igen! Facebook csoportból

2021.09.19. 11:13:58 A BME villamosmérnöki karára készülök.Elektrotechnika Érettségi előtt állok.Heti 3 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulMagyar Könyv Online Igen Ez Effektív Altruizmus egy olyan irányzat, amely bizonyítékokkal alátámasztva törekszik leghatékonyabban segíteni az embereken.Tudósok, professzorok és más okos emberek véleményére, nézőpontjaikra vagyok kíváncsi.Számomra egyik legfontosabb tényező az,hogy pozitív hatást gyakoroljak a környezetemre.Véleményem szerint, ha már elhatároztam magam arra, hogy segítek a rászorultakon és én ebbe időt és energiát fektetek, akkor természetesen azt a tevékenységet választom amely hasznosabb, nagyobb körökben fejti ki hatását. Tehát eltekintek a személyes preferenciától. Régebben a tudományban hittem, mind addig míg rá eszméltem,hogy a múltban képzelget,szimpla feltételezés mára mar mind-mind bebízónyitót, alátámasztott tény. Ezzel azt akarom mondani,hogy hiszek a filozófiában és hasznosnak tartom. Úgy gondolom szabadjára kell engedni a fantáziánkat ahhoz .hogy átlépjük határainkat és ez által növeljük a tudományos bizonyítékok sorait.Szerintem az állatok sorsa és a globális szegénység ....stb. egy és ugyanaz. Minden Földön lévő élőlénynek pontosan ugyan olyan nagy szerepe van, mivel így alkotunk EGYET ! Szükségünk van egymásra,hogy életben tudjunk maradni ! Örülök,hogy létrejött ez a program ! Ideje volt már mélyebben foglalkozni ezekkel a témákkal és még jobban felnyitni az emberek szemét a körülöttünk történő problémákra, melynek mi állunk a hátterébe. Ezek megoldására pedig valóban e fiatal korosztály a legalkalmasabb. Igen! Facebook csoportból
2021.09.19. 12:01:42 Igen, az ELTE-n tanulokPszichológia BA/BSc 2. év vagy annak megfelelő osztatlan képzésHeti 2 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulMindegy Könyv Személyes Mindkét verzió megfelel.Az Effektív Altruizmus lényege, hogy legjobb tudásunkat és energiánkat olyan problémák megoldására tudjuk szentelni, melyek valóban fontosak és a különböző társadalmi problémákat vagy jelenségeket a gyökerüknél tudnak megragadni és megváltoztatni. Az altruizmus, azaz önzetlenség bármely szakterületen felhasználható problémamegoldásra és segítségnyújtásra, az effektivitás pedig arra utal, hogy ezt az önzetlenséget hatékonyan, értelmesen tudjuk felhasználni, és így minél több embernek vagy embercsoportnak tudjunk támogatást nyújtani.Remélem, hogy az előadásokon elhangzottak hozzásegítenek ahhoz, hogy a pszichológiai szakmában valóban a hasznos segítségnyújtásra helyezhessem a hangsúlyt. Úgy gondolom, hogy a színvonalas előadások, beszélgetések és a kis csoportos beszélgetések segítenek majd az elmélet és gyakorlat integrálásában, melyet szeretnék hosszútávon is magamévá tenni és alkalmazni munkám során. Nem utolsó sorban, remélem, sok hasonló gondolkodású embert ismerhetek meg, akikkel akár közösen is dolgozhatunk majd a jövőben.A karrierválasztásomat a segítségnyújtás és társadalmi problémákon való javítás fogja leginkább befolyásolni, történjen ez akár praktizáló pszichológusként, akár kutatóként. Magát a szakot is azért választottam, mert szeretném megérteni a különböző egyéni és társas jelenségek mögött húzódó okokat, és ezek alapján hatékonyan fellépni bizonyos problémákkal szemben. Jelenleg a szociálpszichológia, azon belül is a csoportdinamikák és az interkulturális pszichológia érdekel leginkább, melyek szerintem alapvetően kapcsolódnak az Effektív Altruizmushoz.Úgy gondolom, hogy a kettő örökké egyszerre munkálkodik a szociálisan érzékeny személyekben. Mind a kettő nagyon hasznos lehet, hiszen az első világnézet alapján azon szakterületek és problémák esetében, melyeket személyesen preferálunk, kiemelkedő teljesítményt tudunk nyújtani, és a felbukkanó akadályok ellenére is motiváltak maradunk. A második világnézet ugyanakkor arra sarkall, hogy néha tegyünk egy lépést hátra, és a “big picture”-re tekintsünk: hol tudunk úgy segíteni, hogy az a lehető legtöbb rászoruló embert szolgálja. Szerintem mindkettő szükséges, hiszen a “kis” segítség is valakinek óriási segítséget jelenthet, és mindkét esetben embertársaink szorulnak támogatásra. Így bármelyiket is vállaljuk be, vagy akár mindkettőt, igyekezetünk nem fog kárba vészni.Számomra egy nagyon fontos lecke és felismerés volt, amikor a megfelelési torzításról tanultam. Egészen addig hajlamos voltam kiemelkedő személyeket isteníteni, példaképként kezelni és abszolutizálni tehetségüket, teljesítményüket. Ugyanakkor ez nagyon ártalmas lehet ezeknek a személyeknek. A megfelelési torzítás során az emberek megfigyelt viselkedéséből következtetünk belső tulajdonságaikra, ám tudjuk, hogy viselkedésünket nagyon sokszor befolyásolja a helyzet, kontextus stb. is, így nem mindig önazonos viselkedésünk. A megfelelési torzítás nagyon káros hatással lehet az “istenített” személyekre, hiszen ha tudatában vannak, hogy milyen pozitív kép él róluk ezrek szemeiben, akkor igyekeznek azt mindenáron fenntartani, mely idővel szorongást, depressziót eredményezhet. Ez negatív viselkedés esetén is megtörténhet, melynek olyan hatása lehet, hogy valóban olyanná válunk, amit gondolnak rólunk, azaz az önbeteljesítő jóslat csapdájába esünk. Ezek a jelenségek sokszor a csoportsztereotípiák kialakulását eredményezik, mely aztán a rasszizmusnak, xenofóbiának és hasonló jelenségeknek szolgálnak táptalajul.Szerintem érdemes figyelembe venni a nem-konvencionális ötleteket is. Az emberiség legnagyobb találmányai és felismerései mind akkor jöttek, amikor elkezdtünk a megszabott kereteken kívül gondolkozni (pl. Newton és az alma). Minél többet tudunk, annál inkább felismerjük, hogy mennyi mindent nem tudunk, ezért nem lehetünk benne biztosak, hogy egy elsőre vadnak tűnő ötlet vagy lényegtelennek tűnő probléma nem lesz éltbevágóan fontos a nagy egész megértésében - legyen szó bármiről. Olyan kapcsolatok létezhetnek, melyekről ma lehet, hogy fogalmunk sincs - a vadon élő állatok élete, fontossága is ilyen lehet pl. a törzsi közegekben élő emberek, rajtuk keresztül pedig bizonyos külföldről odatelepülő gazdasági létesítmények esetében. Ugyanakkor lehet őket túlzásba vinni: ha abszolutizálják ezeket, azaz csak a nem konvencionákis ötleteket gondolják fontosnak vagy helyesnek, és nem veszik figyelembe a tudományok során, statisztikai adatokkal, kutatásokkal alátámasztott ötleteket, érveket, akkor átlendülhetnek az ilyen emberek a ló túloldalára, és egy olyan világképet alakíthatnak ki, melyben minden spekulatív értékkel bír. Szerintem a kettő összhangja lenne az arany középút: arra alapozni, amihez már vannak eszközeink (pl. tudományos mérőeszközök), míg a bizonytalan, replikálhatatlan, ködös területek, szürke vagy fehér foltok esetén érdemes kitekinteni a nem konvencionális elméletek felé, hátha szolgálnak valami meglepő felfedezéssel. Végül, mivel a példa esetében is élőlényekről van szó, úgy gondolom, hogy erkölcsileg helytelen lenne figyelmen kívül hagyni az állatok sorsát, főképp kivételezni a házikedvencekkel, míg a vadon élő diverz fajokat veszni hagyni.Elképesztően fontos ügynek tartom az Effektív Altruizmust, és még ha nem is kerülök be, szeretném megköszönni, hogy ezzel foglalkoznak itt Magyarországon is. Sok embernek szüksége lenne erre a tudásra.Facebook csoportból
2021.09.19. 12:33:28 Igen, az ELTE-n tanulokVezetés és szervezés MA/MSc 1. év vagy annak megfelelő osztatlan képzésHeti 4 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulMagyar Könyv Online Mindkét verzió megfelel.Hatékony segítségnyújtás révén azokat a megoldásokat keressük melyek a legnagyobb pozitív hatást a legkedvezőbb költség és idő ráfordítás alatt érik el. Ezáltal nem csak jót, de a legjobbat tehetjük a világban, hogy erőforrásainkat összpontosítsuk és ne pazaroljuk.Évek óta keresem az utat, hogy jobb és teljesebb életet élhessek, hogy megtaláljam a munka a magánélet, a természet és az emberek szeretetének összhangját. Kislányom születése óta (most 1,5 éves) méginkább foglalkoztat a fenntartható jövő, az emberek boldog békés egymásmellett élesének kérdése, lehetősége és hogy hogyan tudok segíteni abban, hogy a ma igen csak széttagolt, ellenséges világban végül a szerető együttérzés győzedelmeskedjen. A mentorprogram alapvetése, tematikája és céljai felkeltették érdeklődésem. Lehet, hogy pont ezt kerestem? Végre megtalálom a helyem? Optimista, lelkes és tettre kész emberek társaságát keresem, akik nem csak beszélnek a lehetőségekről, hanem van tervük arra, hogy hogyan valósítsák meg őket és képesek a cselekvésre. A karrierem már adott. A kérdés sokkal fontosabb része,  hogy tudásom és tapasztalatom, hogyan tudom a pozitív társadalmi hátas irányába fordítani. Hogyan tudom a jól ismert utat új nézőpontból látni és láttatni. Véleményem szerint mindkét világnézet mérőben eltér a valóságtól. Fiatalon az ember nem személyes preferenciái hanem lehetőségeihez mérten dönt. Többségünk nem rendelkezik olyan családi és anyagi háttérrel, hogy azt tegye ami számára a legfontosabb. Olyan utat választunk tehát amire lehetőségünk van. Később pedig ez az első választás és a megszerezett (akár kényszerűen elsajátított szakmai tapasztalat) az, ami befolyásolja karrier utunkat. A második világnézet persze úgy tűnik tehát közelebb áll a valósághoz hiszen nem feltétlen a személyes választás hanem a hasznosságot helyezi előtérbe, ugyan akkor itt is hiányzik az az elem, hogy utunk kezdetén nem mi döntünk a sorsunkról, hanem korlátozott lehetőségeinkből próbálunk boldogulni.Legfontosabb változás számomra az élethosszig tartó tanulás fontosságának felismerése. A család, a munka és az egyéb személyes tevékenységek mellett könnyen érezhetjük, hogy tanulmányaink végére értünk és előttünk az élet. Számomra pont ez a szabadság hozta el azt a felismerést, hogy lehetőségem van bármikor újat és többet tanulni és hogy a tanulásnak csak állomásai vannak, de vége nincsen. Így indultam el az ELTE mester képzésére és ezért szeretnék résztvenni a mentorprogramban, hogy bizonyíthassam változni, változtatni és a világra hatással lenni, bármikor lehet. Azt gondolom nem a konvencionális vagy nem konvencionális ötletekkel azok kifejtésével vagy magyarázatával van a probléma. Természetesen mindent túlzásba lehet vinni és sokmindennel lehet ártani amiről nem is gondolnánk hogy ártalmas. A lényeg abban van, hogy cselekedeteinkben megfelelően tudjunk alkalmazkodni, szűkebb és tágabb környezetünk elvárásaihoz és igényeihez. Látnunk kell,  hogy amit teszünk és mondunk az hatást kelt. Figyelnünk kell erre a hatásra és időben észrevenni, ha nem az elvárt hatást keltő irányba indultunk el. Nem szabad, hogy elvakítson a kitűzött célunk. A világmegváltás szerintem egy mosollyal kezdődik. Nem szuperhősének kell lenni, hanem jelen lenni az életben és késznek kell lenni a változásra és a változtatásra. Kíváncsian várom a visszajelzést. Hogy én vagyok-e az egyik ideális jelölt nem tudom, de érdekesnek találtam a kérdőívet és még érdekesebbnek találom a kezdeményezést. Ha a cél a gondolat formálás biztosan ideális jelölt vagyok. A mindenre nyitott, optimista és olykor naív pályakezdőkkel könnyű. Az igazi kihívás abban ál, hogy a hozzám hasonló 10 év munkatapasztalat mellet egyetemre járó hallgatókat elérje és új célok kitűzésére ösztönözze az EA mentorprogram. Hát ne szalasszátok el a lehetőséget. :)Igen! Facebook csoportból
2021.09.19. 14:37:43 Igen, az ELTE-n tanulokSzabadbölcsész BA - elméleti nyelvészet spec., történelem minorBA/BSc 1. év vagy annak megfelelő osztatlan képzésHeti 1 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulAngol Könyv Személyes Mindkét verzió megfelel.Az effektív altruizmus egy olyan filozófiai mozgalom, amelynek célja annak definiálása, hogy miképpen tudjuk hatékonyabban segíteni az embertársainkat, így gondoskodva hosszútávon az emberiség sorsáról.Szeretném mélyebben megismerni az effektív altruizmus mozgalom mögötti elképzeléseket.Az elmúlt öt évben a hazai közigazgatásban dolgoztam, így lehetőségem nyílt megismerni az állami szektor működését. A munkám során azonban hiányzott számomra az, hogy az emberek napi szintű életén javítsunk. Így a munkahelyemet otthagyva beiratkoztam az ELTE szabadbölcsészet szakára annak érdekében, hogy jobban megismerhessem az emberiséget meghatározó filozófiai és történelmi áramlatokat, valamint az emberi elme működését befolyásoló "programot", az emberi nyelvet. Mivel az egyetemi tanulmányaim központjában maga az emberi gondolkodás működése áll, így egyértelmű számomra, hogy a munkaerő-piacra visszatérve olyan munkát fogok választani, amivel hozzájárulhatok a körülöttem élők életének javításához.A második világnézet megfogalmazása logikusan és nyelvtanilag nem koherens, ugyanakkor megértem a mögötte álló elképzelést, miszerint az emberi szükségletek között előrébb való az egészség és az élet védelme, mint a kulturális jólét. Véleményem szerint az első és a második világnézet között létezik konszenzust, miszerint meg kell találnunk azt a tevékenységet, amivel a tudásunknak és tehetségünknek megfelelően a legnagyobb hatást tudjuk elérni egy adott emberi csoport segítése során. Tehát több embernek tudunk segíteni azzal, ha kilépünk a saját komfortzónánkból. Ugyanakkor megértem azt az álláspontot is, hogy a Maslow-piramist nem kell feltétlenül szó szerint értelmezni, tehát attól, hogy valaki létezik, még nem biztos hogy él, és előfordulhat, hogy egy csoportnak azzal hozunk mély változást az életébe, hogy elvisszük nekik a művészeteket. Például arra gondolok jelen esetben, hogy pillangó-hatást érhetünk el azzal, hogy valakit megtanítunk csellózni, mert utána ez az ember ha a Royal College of Musicből hazajárva segíti a saját közösségét, ezzel egy műveleti láncot indít el. Figyelembe kell venni azonban azt, hogy míg a szúnyogháló osztással azonnali segítséget tudunk nyújtani, a zenetanítással hosszú távon tudjuk segíteni az adott csoportot.Középiskolás koromban meggyőződéses racionalista voltam mindaddig, amíg el nem kezdtem Francis Bacon-t olvasni. Véleménye szerint a modern tudományosság megalapozása érdekében le kell küzdeni az előítéleteket és elfogulatlanul kell vizsgálódni tekintettel arra, hogy külső és belső tényezők gátolják a természet megértését (például az idola tribus vagy az idola fori). Korábban nem gondoltam mélyebben abba bele, hogy maga az emberi elme tudattalanul is elfogult lehetne a tudományos vizsgálódás során.A jól kivitelezett műveleteknek alapesetben multiplikátor hatása van, tehát például a gazdaságba vagy a társadalomba bevitt egységnyi beruházás révén felhalmozódó tapasztalat terjed, legyen az konvencionális vagy nem konvencionális. A nem konvencionális ötletekkel a korábbiaktól eltérő demográfiát lehet megmozgatni (például a vadon élő állatok segítésével azokat az embereket érjük el, akik amúgy a konzervatív jobboldali beállítódásuk miatt nem találkoztak mondjuk a zöld ideológiákkal, ugyanakkor szívesen járnak vadászni és érdekli őket az erdők védelme). Úgy gondolom, hogy nettó populizmus csak és kizárólag a nagyméretű problémákkal foglalkozni, mivel ugyanazt a logikai és kommunikációs eszköztárat alkalmazza, mint bármelyik széleskörű támogatottságra törekvő politikai irányzat.Igen! Facebook csoportból
2021.09.19. 15:56:14 Igen, az ELTE-n tanuloktörténelem MA/MSc 1. év vagy annak megfelelő osztatlan képzésHeti 3 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulMindegy Könyv Mindegy Mindkét verzió megfelel.Hatékonyan segíteni másoknak elérni céljaikatKreatív és adoptálható technikák ezen célok eléréséhezHatékonység, kreatívitás, személyes fejlődés lehetőségeMeg kell találni egy arany középutatÁtgondoltam több tapasztalatot szereztem, így árnyaltabbá és komplexebbé vált a véleményemA nem-konvencionális ötletek esetében is érdemes figyelembe venni a reális, arany középutat. Nyilván ha az alternativitás már extremitásba csap át, meggondolandó az alkalmazása, hiszen így többet árthat mint használ.Igen! Facebook csoportból

2021.09.19. 15:58:21 Igen, az ELTE-n tanulokSzociológia BA/BSc 3. év vagy annak megfelelő osztatlan képzésHeti 4 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulMagyar Könyv Személyes Mindkét verzió megfelel.Életemben először érettségizőként találkoztam az Effektív Alturizmus kifejezéssel egy Qubit által közölt cikkben. Magát a fogalmat úgy tudnám saját szavaimmal definiálni, hogy egy olyan irányzat, mely a segélyezést, segítség nyújtást nem saját szemszögének elfogult nézőpontjából szeretné véghez vinni, hanem meg szeretné találni az erkölcs és a társadalmi mozgalom határai közötti lehető leghatékonyabb kompromisszumot. Az effektív altruizmus egy olyan ritka "keverék" mely egy időben elmélkedik a segítségnyújtás hatékonyságának mibenlétéről és cselekszik is. Társadalmilag nem hirtelen és látványos hatást szeretne elérni, hanem hosszútávú, az adott egyén igényeit megértő, és előtérbe helyező változtatást, így nem a hagyományos segítség nyújtást követi (pl.: pénz adomány, iskolák létrehozása, etc.).

A mentorprogramtól személy szerint a következőket várom:
- Bevezessen azon a szinten az EA-ba, hogy lokálisan/globálisan is megfoghatóvá váljon számomra az, hogy mit tudok tenni. Illetve ez a tudás biztonságot adjon arra nézve, hogy segítségem, energiám és erőforrásom akaratom ellenére ne legyen káros, avagy saját kezemben tudjam tartani a kontrollt azzal kapcsolatban, hogy támogatásom valós célba érjen. 
- Nagyon fontosnak tartom a tanulást, és a hallgatás értékét, és most úgy érzem eljött az ideje annak, hogy az eddig összegyűjtött tudásommal, energiámmal kivegyem a részem. A nagy kérdés, hogy kikkel, és hogyan. Így azt remélem a mentorprogramtól, hogy olyan emberekre találhatok akik nem hagyják lankadni ezt a vágyat bennem, és kölcsönösen én sem bennük. 
- Ezen felül az a mentorprogrammal a célom, hogy ezt a tudást továbbadjam a környezetemnek, és segíthessek másoknak is eligazodni az ügyben, hogyan segíthetnek ténylegesen. 
- Ez inkább a távoli jövőre vonatkozó tervem, de hálózatkutatási módszerekkel szeretném a jövőben az effektív altturizmus szemléletében létrejött programok (pl.: GiveWell) és más segélyprogramok hatását kutatni. Így ez nem a mentorprogramhoz tartozik, viszont számomra fontos lécsőfok ezen az úton való elindulás miatt.Ez rettenetesen nehéz és ijesztő kérdés, nagyon nehéz is őszintén megválaszolni, hiszen fiatalként ugyanúgy rám nehezedik az a tényező, hogy szükségese tőkét felhalmoznom ahhoz, hogy később, létminimumon felül pozitív hatást tudjak kifejteni a társadalomra (bár remélem ez ügyben is változik a nézőpontom a mentorprogram alatt). Ez azért is nyomasztó, mert ez a látott/tanult életút személyiségemmel és értékrendszeremmel ellentmond. Ha átláthatóvá válna számomra az a rendszer, mely engem is egzisztenciálisan kielégít, és látnám azokat a határokat, amiken belül a pozitív társadalmi hatásért tudnék dolgozni, kérdés nélkül elvállalnám. A két világnézetet úgy egyeztetném össze, hogy pontosítanám. A személyes preferencia úgy gondolom nem egy önmagában létező dolog, sok mindentől függ, illetve nem általánosítható arra nézve, hogy mi az ami társadalmilag pozitív vagy negatív hatással van az egyén környezetére. Ellenben úgy gondolom a személyes preferencia kialakulása igen is meghatározó és fontos abból a szempontból, hogy teendőit, képviselt értékeit döntéshelyzetben elkötelezetten tudja képviselni. Úgy gondolom az első világnézetben az elkötelezettség értékét mutatja fel, egysíkúan tekint a társadalomra abból a szempontból, hogy az, ha valakinek a karrierválasztásban személyes preferenciái játszanak szerepet az egy privilégium. Egy helyzetben hatással lehet döntésünkre a kényszer, a szükségletekhez szükséges eszközök megszerzése (pénz), kapcsolatok, közeli ismerős ajánlásai, vagy akár a megismerés vágya, vagy szimplán a logika. Ez utóbbi játszik szerepet a második világnézet esetében is. Épp ezért érdekes, hogy a segítségnyújtás esetében, mely inkább pszichikai felüdülés gyanánt hat vissza rám, inkább a segített személy felé irányul. Így a segítség mivolta megkérdőjelezhetővé válik erkölcsileg, ha a személy csak saját személyes preferenciáit tartja szem előtt. Így arra következtetek, hogy a 2 világnézet között a legfőbb különbséget abban látom, hogy míg a második alturista módon próbál segíteni, addig az első leírás önös érdekeit részesíti előnyben. 

Alapvetően nagyon szeretek tanulni emberektől/-ről, és véleményeket ütköztetni addig amíg fenomenológiailag meg nem található az a lecsupaszított közös nevező, melyből 2 ellentétes irány ered. Ebből kifolyólag nagyon sokszor kerül olyan helyzetbe, hogy, habár véleményem nem biztos, hogy azonnal megváltozik, de a másik nézőpontját is teljesen megérhetőnek/elfogadhatónak tartom, még akkor is ha ez a sajátommal szembemegy. 
Az egyik legkardinálisabb változást a saját véleményemmel kapcsolatban a szociológia mélyebb megismerése, azon belül is a kapitalizmus és a fogyasztói társadalom súlyos és negatív hatásainak megértése hozta el, amit azóta saját értékrendszerembe is beépült, és teljesen átformálta jövőképem és törekvéseim célját. 
A kérdésbe foglalt példa egyike, a politikai irányzatokról az utóbbi időben hatalmas pálforduláson mentem keresztül, hiszen az otthonról hozott konzervatívabb beállítottságot nagy mértékben formálta az egyetemi közeg minden szegmense. Ez esetben is, habár a konzervatív értékrendszer, és politikai értelemben vett konzerváló beállítottságnak is érthető számomra az értéke, érdeklődési köröm nyílttá vált a többi politikai irányzat megismerésére. Ellenben, csak hogy kevesebbé pozitív végkimenetelű esetet is mondjak: Nagyon sok vegetáriánus barátom van, és az ő hatásuk tudatosan ugyan úgy formált a véleményemen, tudatosabbá tett, mégsem köteleződtem el a vegetáriánus életmód mellett. Az hogy megértettem, az érveiket értelemszerűen nekem is megváltoztatta az ételhez fűződő viszonyom, de ezt a vélemény formálást nem tudom olyan hiteles módon tovább adni, mint ahogy kaptam. A blog bejegyzés tartalma nagyon összecseng azzal, ahogy én is tekintek a világra, és amit én is szeretnék elsajátítani és képviselni a jövőben. Személyes véleményem az, hogy azokat a törekvéseket, amik pozitív hatással vannak a társadalomra, vagy a környezetünkre nem érdemes hierarchizálni, vagy ellehetetleníteni, ellenben hatását megkérdőjelezni igenis fontos. Ahogy a szöveg is állítja, adott korban adott problémák kerülnek előtérbe, és adott problémákat fog a társadalmi rendszer előnyben részesíteni. A legszimpatikusabb az EA-ban számomra az, amit Kelsey is kiemel, hogy fontos, hogy pozitív hatások abszurditása nem egyenlő azzal, hogy a törekvés önmagában rossz, még ha a mindennapjaink rendszere szeretné is konzerválni saját stabilitását, és elriasztani az cselekvésre kész egyén attól, hogy aktivizálja magát. Így a fenti kérdésre a válaszom az, hogy szerintem komolyan kell venni a nem-konvencionális ötleteket, viszont fontos szem előtt tartani azt, hogy az adott kor rendszer képes ezeket eltorzítani, vagy akár a pozitív hatás prioritását elnyomni például az ötlet fenntarhatóságának veszélyével, vagy egyéni érdekek térnyerésével. Emellett, ahogy azt a blog bejegyzés is említi, fontos az, hogy az erőforrásainkat jól használjuk fel, ehhez pedig fontos, hogy az adott problémát megvizsgáljuk, és a hosszútávú pozitív hatás érdekében megfelelő választ adjunk rá, még akkor is, ha ez a jelen kor normái számára nem elfogadható. Nagyon érdekelne, hogy ha a mentorprogramba esetleg nem jutok be, milyen más módon lehet segíteni a munkátokat, vagy részt venni benne:))Igen! Facebook csoportból

2021.09.19. 20:08:19 Igen, az ELTE-n tanulokPszichológia MA/MSc 2. év vagy annak megfelelő osztatlan képzésHeti 3 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulAngol Könyv Személyes Mindkét verzió megfelel.Tudományos alapokon nyugvó elgondolás, hogy melyik az a terület a világban, ahol a leginkább tudunk segíteni. Pl. a klímaváltozás egy nagy probléma, de sokan dolgoznak rajta, így lehetséges, hogy egy másik területen nagyobb és hasznosabb a munka.Tudást az effektív altruizmussal kapcsolatban, talalkozást más fiatal ELTEs hallgatókkal, akiknek hasonló az érdeklődésük, hogy eszmét tudjunk cserelni. Gyakorlati lehetőségek felmutatását, hogy mik azok a területek, amin érdemes elindulni.Fontos számomra az, hogy én miben vagyok lelkes, mi tölt el őszinte érdeklődéssel, azért, mert azt gondolom abba tudnám magamat úgy belehelyezni, hogy azzal a világnak is jobb. Fontos szamomra ralatni, hogy miben vagyok kompetens, szóval egy olyan munkát kepzelek el, ahol azokat a skilleket hasznalom, amiben ugyes vagyok. Illetve talan a legfontosabb, hogy ez egy olyan munka legyen, amivel a vilaghoz hozzaadok es nem elveszek, egy olyan dolgot szeretnek taplalni, amiben hiszek.Szamomra mindketto szimpatikus. Elsore az elso inkabb es azert, mert szerintem ezek oda- vissza hato dolgok, hogyha szivvel-lelekkel vegzek valamit, annak a hatasan ez erzodni fog. A masodik viszont azert szimpatikus, mert osszessegeben hogyha tudom azt, hogy bar nem a szenvedelyem, amit csinalok eppen, de nagy egeszet nezve most fontosabb, akkor ez a tudat ad annyit, hogy a szinten lelkesedeysel toltson el. De szamomra itt az a fontos, hogy ezt onmagamban tudatosan lerendezzem es utana teljes fokusszal belevessem magamat a feladstaimba.Nekem most a parkapcsolatban a megcsalas jutott eszembe. Regebben azt gondoltam, ez egy nagyon rossz dolog es aki ezt megteszi, azzal valami oriasi problema van. Azonban ma mar sokkal arnyaltabban latom ezt a kerdest, nem gondolom, hogy helyes, hanem azt gondolom, nem csak helyes es helytelen szemszogbol erdemes erre ratekinteni, hanem hogy mit jelez. Igen, szerintem erdemes komolyan venni oket, azert, mert lehetseges, hogy ami most szamunkra abszurd, az csak a korlatolt gondolkodasunk es jelenlegi semaink megszokottsagabol fakad (pl. rabszolgak felszabaditasa regebben). Biztos vagyok benne, hogy lehetsees tulzasba vinni oket, ezert fontos a researh es a reality-check, hogy temylegesen amt kitalaltunk, annak a hatasa pozitiv vagy negativ. Szamomra azok voltak a legmeggyozobb ervek, hogy pl. 200 evvel ezelott a melegekkel kapcsolatban mennyire maskeppen gondolkodtak, akar mennyire elkepzelhetetlen lett volna az, ami ma van, meg akkor is, hogyha meg ma is milyen sok diszkriminacio eri a melegeket. Vagy a rabszolgak es a feketek felszabaditasa vagy az emancipacio, ezek is abszurd elgondolasok voltak abban a tarsadalmi elhelyezkedesben.Nagyon megorultem, amikor megneztem a TED-talkot, mert pont ezek a kerdesek foglalkoztatnak mostanaban es nagyon szerencsesnek ereznem magamat, hogyha talalkoznek veletek es tobbet tudhatnek meg errol a temarol. Igen! Facebook csoportból
2021.09.19. 21:48:54 Igen, az ELTE-n tanulokSzociológia BA/BSc 1. év vagy annak megfelelő osztatlan képzésHeti 2 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulAngol Könyv Személyes Mindkét verzió megfelel.Egy olyan gondolkodási rendszer, amely mentén az ember arra törekszik, hogy 3 fontos factor figyelembe vételével, a fenálló problémákra a lehető leghatékonyabb megoldást találja meg. Hogy kinyissa kicsit a problémák felé a szemem.  Mindenhonnan csak azt hallani, hogy ez nincs rendben, meg az nincs rendben. Szeretnék a dolgokról mélyebb, gyakorlatiasabb tudást szerezni, hogy ne csak beszélgetni tudja róluk, hanem valamiféle kezdetleges elképzelésem is legyen arról, hogy mit tudnék tenni ellenük. Ezenkívül titkon kicsit azt is remélem, hogy a program után, egy picit erősebb kontúrt fognak nyerni a jövőbeli terveim, és meglátom, hogy eddigi ötleteim mennyire voltak illúzionisták.Fontos, hogy emberekkel foglakozhassak majd, és a munkám mindenképp változatos, kreatív legyen. Azt még nem tudom,  milyen módon fog ez megvalósulni vagy milyen szakterületen lesz majd az én helyem, de szeretném, ha ezzel segíthetnék másoknak. Nem feltétlen globális méretekben, akár kicsiben is, de jó lenne ha valamiféle kis változást tudnék elérni, akár az engem körülölelő kis buborékban . Végül de nem utólsó sorban, szívesen csinálnák valami olyat, ami sok utazással jár.  Mostani fejjel sajnos azt kell mondjam az előbbit választanám. Az embereknek nem lenne szabad olyat csinálni amit nem élveznek teljes szívükből. Viszont érzem ennek az állításomnak a sántaságát. Az embernek nem lehet minden törekvése és cselekedete öncélú. Én a  megoldást abban látom,hogy az embernek azon érdeklődési körök és képességek mentén elindulva amikkel rendelkezik, kicsit tovább kell tekintenie. Ezt úgy értem, hogy szinte minden szakmának van valamiféle esszenciája ami másképpen is hasznosítható, hisz valamiféle emberi szükség hívta életre őket és nem csak úgy lettek a semmibből (a kivételektől most eltekintenék, nyilván van olyan foglalkozás aminek már a puszta kiejtésekor is megkérdőjeleződik a létjogosultsága). Ha ezt az ember megtalálja és úgy tudja hasznosítani, hogy azzal ne csak magát és a saját pénzkeresését segítse elő, azzal már valamimód egyesítette is a két világnézetet.Elég nehéz konrét példát írni.Az utóbbi éveim szerintem általánosságban mind a változásról szóltak. Bevallom (lehet az éretlenebbek közé tartoztam), de 15-6 pár évesen nem rendelkeztem még semmiféle olyan nézettel amit akár filozófiainak vagy politikainak lehetne mondani. Ugyan voltak elképzeléseim a világról és némicske tudásom is, de ez mégse alkotott önállóan kidolgozott rendszert a fejemben, sokkal inkább mások által rámruházott már megemésztett gondolatokból állt. Nem tudok olyat mondani, amikor valamivel kapcsolatban hirtelen megváltozott volna a véleményem, az egész nálam sokkal fokozatosabb, de állandóan mozgásban lévő folyamat. Visszanézve már, viszont a tavalyi ilyenkori énemhez képest is rengeteg mindenben másképp gondolkodok.Szerintem igen, fontos, hogy komolyan vegyük őket egy bizonyos mértékig. A körülöttünk jelenleg fenálló problémák sem állandóak, mindig újabb rátekintést, új szemszöget igényelnek. A hagyománytól eltérő ötletek ezt segíthetik, kiegészíthetik, új megközelítési módot jelenthetnek, így semmiképpen sem szabad figyelmen kívül hagyni őket, viszont egy teljesen új elmélet kedvéért sem érdemes az eredetit kútba dobni. Könnyen lehet, hogy az csak újabb felesleges összesküvés elmélet, de mérlegelni kell és semiképp se elvből elutasítani.Izgalmasnak találom a programot (elnézést ezért, csak a kérdés alcíme kiprovokálta, hogy az ember ideírjon valami :))Igen! Facebook csoportból

2021.09.19. 22:02:31 Igen, az ELTE-n tanulokpszichológia BA/BSc 3. év vagy annak megfelelő osztatlan képzésHeti 6+ óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulMagyar Mindegy Mindegy Nem A TED videó és a weboldal alapján úgy defniálnám az effektív altruizmust, mint a segítségmódjás egy olyan viszonzást nem váró módját, mely igyekszik a lehető legjobb megoldást megtalálni egy választott problémára (ezen problémák alatt többnyire társadalmi gondok értendőek, meghatározásuk a probléma súlyának feltérképezésével, elhanyagoltságának meghatározásával és a megolhatóság mértékének kijelölésével lehetséges, a célszerű megoldás kiválasztása pedig a hatásnagyság és a hatékonyság költségeinek optimalizálásával valósítható meg).Szeretném tudásom elmélyíteni ezen fajsúlyos világproblémák kapcsán, ezentúl nyitott vagyok új, alternatív megoldások és nézőpontok megismerésére, alaklmazására. A programtól elsősorban azt várom, hogy képes legyek aktívan és eredményesen segíteni, meg tudjam határozni, melyek azok a problémakörök, melyeken személyre szabottan a legérdemesebb munkálkodnom. Összességében szeretném, ha a mentoráció segítségemre lenne abban, hogy megtanuljam, hogyan érdemes segíteni, ugyanis, mint azt a videóban is elmondta az előadó, ezek a társadalmi gondok olyan nagynak tűnhetnek, hogy úgy érezhetjük, semmi értlme involválódnunk, minimálisan sem, pedig, ha az a sok ember, aki így gondolja mind tenne apró lépéseket ezen fontos ügyek egyikéért, nagy hatást tudnának elérni, evégett szeretném én is kideríteni, hogy hogyan lehetek a leghatékonyabb. Továbbá szeretnék egy lenni a remélhetőleg sok segítő közül, szeretném a maximumot kihozni magamból erőforrásaimhoz mérten, mivel szívből szeretnék segíteni azoknak, akik rászorulnak, mert mindenki megérdemel egy teljesebb életet, melyet nem csak a szenvedés és a rettegés hat át.Ahogy előbb említettem, fontos számomra, hogy segítsek és hatást érjek el. Emiatt választottam a pszichológus szakmát is. Nagyon boldoggá tenne, ha képes lennék együtt felfedezni vagy megteremteni a jövőben a rászorulókkal azokat a gyógymódokat, melyek esetlegesen mindvégig ott rejlettek bennük vagy körülöttüük  és melyek segítenek nekik kellemesebbé tenni a mindennapokat. Ebből kifolyólag számomra elsődleges szempont egy olyan karrier választása, mellyel jobbá tehetem mások életét, ezáltal önmagam is boldogabbá téve a tudat által, hogy segíthettem. Másrészt szeretném ezt a segítségnyújtásra való vágyat az egyén szintjérő a társadalom szintjére emelni és olyan projektekbe involválódni (mint jelen program), melyek releváns új tudással vérteznek fel annak érdekében, hogy minél több ember (vagy akár élőlény) életét jobbá tehessem. Végtelenül lényeges számomra a pozitív társadalmi hatás elérése.
Számomra egyértelmúen szimpatikusabb a másik világnézet, ugyanis a képzelt szereplő elgondolkodik azon, hogy a számára elérhetőbb vagy a társadalmilag nagyobb hatást elérő lehetőséget válassza. Ezzel ellentétben az első világnézet a személyes preferencia fontosságát hangsúlyozza, amivel egyébként szerintem nincs gond, hiszen fontos, hogy mindenki azzal foglalkozzon, amit szeret. Azonban, ha az önkifejezés fontosságához társul egy pozitív társadalmi hatást elérő vágy, akkor az első opció nem a leghatékonyabb, ellenben a második példa, utóbbi karrierlehetőségével.
A két világnézet szerintem a személyes indíttatás mentén egyeztethető össze, ha valakinek az önkifejezés a kulcs és szeret rajzolni, elmegy mondjuk festőnek, ha valakinek a tevőlegesség és a pozitív társadalmi hatás eszközölése a szívügye, elmegy segíteni a malári prevenciós tevékenység lebonyolításában. Sokszor törént ilyen, ugyanis, mint bárki más, hajlamos vagyok az első benyomásaimra táaszkodni elegendő ismeretanyag hiányában. Kiskoromban például nagyon előítéletes voltam a hajléktalanokkal szemben, amíg szüleimtől, tanáraimtól, nem tanultam a lehetésges okokról, melyek miatt valaki elveszítheti a lakhatását. A nézőpontváltás következtében a negatív megítélés átfordult empátiává és sajnálattá.Véleményem szerint fontos lehet komolyan venni a nem hétköznapi problémákat, ugyanis ezek a területek többniyre el vannak hanyagolva és azáltal, hogy egy ilyen területen tevékenykedünk, nagyobb hatást érhetünk el, mint egy olyan problémakör megoldásának segítéseben, amellyel sokan foglalkoznak. Ezentúl fontos a személyes érdeklődés, hogy valami olyan ügy érdekében tegyünk, mely igazán esszenciális számunkra. Ezáltal élvzhetjük a segítésnyújtás folyamatát, a maximumot kihozva magukból. Ugyanakkor a személyes érdeklődést néha érdemes lehet felvizsgálni, ha például valami olyan területen nagyobb változást eszközölhetünk, melyhez kevésbé fűz személyes szál, érdemes lehet e felé a terület felé fordulni a hatások nagyságának összehasonlításnak figyelembevételével. Ehhez szeretném kapcsolni a második kérdésre adott válaszom, mely egy igen, szerintem lehet túlzásokba esni. Ha például egy olyan problémát próbálunk megoldani, ami elhanyagolt, de kevés a hasznos megoldási lehetőség és kevesen járnának jól a megoldásával, hasznosabb lehet más vizekre evezni. Ez persze egy nehéz és komplex döntés, melynek meghozása során mindenki maga tartja a mérleg két tálcáját, ezáltal erőteljesen a szubjektivitás felé sodorva a döntéshozatalt.Csupán annyit szeretnék mondani, hogy örülök, hogy itthon is működik egy ilyen program és hálás vagyok, hogy értesülhettem róla, boldoggá tesz a tudat, hogy megfontoltan próbálunk tenni egy jobb jövőért.Igen! Facebook csoportból

2021.09.19. 23:52:40 Igen, az ELTE-n tanulokszociológia BA/BSc 1. év vagy annak megfelelő osztatlan képzésHeti 3 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulMindegy Könyv Személyes Mindkét verzió megfelel.Az Effektív Altruizmus egy olyan szemlélet, amellyel segíteni szeretnénk a világnak, de a lehető leghatásosabb módon, a saját kereteinken belül. Fontos, hogy megtaláljuk azokat a problémákat, amelyeken tudunk segíteni, és figyelembe vesszük azt is, hogy az adott területre mennyi segítség érkezik már, és mekkora ráhatással lehetünk mi rá a segítségünkkel. Ez a segítség lehet akár pénzadomány, de akár fizikailag történő segítség is. A probléma lehet akár hétköznapi is, vagy könnyen megoldható, viszont az a fontos, hogy hatásosan segítsünk. Így életünk során akár több ezer más embernek is segíthetünk.Azt, hogy segítsen jobban megérteni az Effektív Altruizmus fogalmát, és olyan emberekkel tudjak beszélgetni erről a témáról, akik csak nem annyira érdeklődnek iránta, mint én. Szeretném, ha a mentorprogram segítene rájönnöm arra, hogy én magam hogyan tudnék segíteni minél több életnek, vagy helyzetnek szerte a világon, és akár segítene ehhez a megfelelő eszközöket is megtalálnom. Emellett szeretnék még nőni is a programmal, mint ember, hogy olyan felnőtté váljak, aki felismeri a problémákat, és aki nem csak segíteni akar, hanem segíteni is tud azoknak, akiknek szükségük van rá. Végül, de nem utolsó sorban pedig szeretném vele jobban megismerni magam, hiszen ha másoknak segítünk, azzal nem csak adunk valamit, hanem kapunk is, teljesen új oldalunkat/oldalainkat ismerhetjük meg. Mivel nekem korábban ilyesmivel még nem volt dolgom, ezért szeretném megismerni azt a Petrát a program ideje alatt, és utána, aki képes segíteni másoknak, és ezzel nyomot hagy mind az ők, és a saját életében.

Nem szeretnék egyfajta karriert választani, és csak azzal foglalkozni életem végéig. Úgy gondolom, hogy ez olyan mint egy pénzérme. Az érme egyik felén az a karrierem állna, amivel mindeféleképpen szeretnék pozitív hatásokat elérni a világban, akár az emberi társadalomban, akár az állatvilágban. Ezt nagyon fontosnak tartom, úgy gondolom, hogy minden embernek, hogyha lehetősége van rá, segítenie kéne a világnak valamilyen szempontból. Mivel én ilyen téren szerencsés vagyok(egyetemre járhatok egy fejlett országban, stb.) ezért valamilyen szinten kötelességemnek is érzem. Nem hiszem, hogy képes lennék úgy leélni az életemet, hogy nem tettem semmit a jelen és a jövő generációjaiért.  Úgy gondolom, hogy karrierválasztásnál ez a szempont fontosabb mint a pénz, vagy a hírnév.
Az érme másik oldala viszont egy olyan karrier lenne a fent említettel párhuzamosan, amivel magamnak tudnék segíteni. Ez jelenlegi ötleteim szerint valamilyen művészi, esetleg grafikus munka lenne. Ezt azért is tartom fontosnak, mert szerintem minden embernek szüksége van az egyensúlyra az életében, nem lehet csak egyfajta dologgal foglalkozni 40-50-60-70 éven át. És míg ezzel a munkával lehet, hogy lényegesen kevesebb embert érnék el, mégis tudnék valamilyen szempontból segíteni másoknak és magamnak is.
Szerintem akkor teljes egy ember karrierje, ha sokszínű, és a személyisége minden oldalát meg tudja benne csillogtatni, még akkor is, ha ez éppen 2-3 teljesen más területű, munkában vagy hobbiban jelentkezik meg. Mindannyian sokszínűek vagyunk, és akkor teljesedhetünk ki a világnak, ha ezt a rengeteg oldalunkat meg is tudjuk mutatni, és kamatoztatni.

Mivel a világon rengeteg probléma van, ezért mindenféleképpen olyannak kéne foglalkoznunk, ami hozzánk közel áll szerintem, hiszen mégiscsak a saját életünkről van szó. Ha olyan dolgot csinálunk, amit nem szeretünk, azzal csak eggyel több problémát generálunk. A segítségnek úgy kell jönnie, hogy az nem vesz el sokat a másik ember életéből. Itt nem az időre gondolok, természetesen a segítség időigényes, és aki ezzel foglalkozik az rászánja erre az idejét, önkéntesen. Viszont ez fontos, hogy szívből jöjjön, különben árt az adott embernek is, illetve a munkatársaknak és a segítendő embereknek is, hiszen ez meglátszik a munkamorálon. Szerintem a személyes érzelmek a fent említett ingyen tanórás helyzet felé nyugodtan elbillenthetik a mérleget, hiszen vannak olyan helyzetek, amikor nem csak a logikus gondolkodásra van szükség, nem éppen az a döntő. Viszont, miért nem lehetne foglalkozni mind a két problémával? Ezen a nyáron lehet a gyerekekkel foglalkozni, hiszen az egy kézzelfoghatóbb, közelebbálló program, amelynek a gyümölcsét akár azonnal is lehet látni. Amennyiben viszont a maláriás program is érdekel, később fel lehet keresni a programot, hiszen a szúnyoghálókat nem egy nyár alatt fogják felhelyezni, illetve sokkal időigényesebb változást elérni az adott helyzetben. Így akár a legközelebbi nyáron, ha nem is éppen szúnyoghálókat helyeznék fel, de mindenképpen tudnék valamilyen szinten a malária problémájával foglalkozni és pozitív társadalmi hatást elérni vele. 
Összefoglalva számomra szimpatikusabb az első világnézet, hiszen minden probléma fontos, de mégiscsak a mi életünkről van szó. Viszont a logika és az érzelmek is sokszor összeegyeztethetőek, de ez nagyon az adott helyzettől függ. És ez természetesen nem jelenti azt, hogy az érzelmen alapuló döntések mögött ne lenne logika, így nem teljesen gondolom azt, hogy a 2 világnézet teljesen más oldalon állna, inkább összemosódnak.

Nem igazán történt még ilyen, ha jól emlékszek, mert nem szoktam hirtelen döntéseket, véleményeket formálni, inkább hosszabb tanulmányozás után hozom meg őket. Viszont rengeteg téren finomult már a véleményem, legyen szó akár a fenttartható életmódról, vagy egy adott emberről. A fenttartható életmód egy nagyon populáris, viszont elképesztően összetett és bonyolult téma. Amióta megismerkedtem a fogalmával érdekel, viszont eleinte inkább csak olvasgattam, nézelődtem, hogy mi is ez. Mikor már kifinomultabb véleményem volt róla, inkább szélsőségesebb megközelítésból láttam. Ilyen volt például az, hogy egyáltalán ne vásároljunk fast fashion boltokban, illetve váltsunk teljesen zero waste életmódra. Manapság már belátom, hogy míg ezek igencsak hasznosak és akár ki is vitelezhetőek, nem a szélsőségekben van a megoldás, hanem az aranyközépútban, a mértékletességben. Az a fontos, hogy csak olyan ruhát vegyünk meg, ami kell, legyen ez akár fast fashion boltból akár nem, együnk kevesebb húst és állati táplálékot, illetve ha nem is minden szemetet, de az egyszerhasználatos műanyagok felhasználását és vásárlását ajánlatos lecsökkenteni. Illetve azt is felismertem, hogy rajtam kívül álló tényezők mennyivel nagyobb behatással vannak erre a problémára, és nem feltétlenül csak bennem kell keresni a hibát egyértelműen.
Egy jelenlegi téma, amiről hasonlóan változik jelenleg a véleményem, azok az állatkertek, de ennél még inkább a szélsőséges periódusban vagyok, még keresem a szerintem megfelelő és kivitelezhető megoldást a problémára.

Én teljes mértékben egyetértek a válaszadó érveivel. Szerintem igen, minden ötletet komolyan kell venni, még akkor is, ha távol áll tőlünk, hiszen mi sem foglalkozunk mindenféle problémával, és azokkal sem egyedül. Lehet, hogy az az ötlet, amit most nem találunk hasznosnak később számunkra is hatalmas segítség lehet, de ha nem is, lehet, hogy egy másik problémát fog megoldani, és pozitív, hosszútávú hatása lesz. Minden ötlet, és minden segítség fontos, és hasznos, legyen az bármekkora is. Fontos a kutatás, hiszen anélkül nincsen tudás, amivel cselekedni lehet. Viszont cselekvés nélkül a kutatás és az azzal megszerzett tudás semmit sem ér. Minden összefügg, és sosem tudhatjuk, honnan, kinek az ötletéből jön majd a segítség.
Viszont úgy gondolom, hogy az ötleteknek valahogyan bele kell férniük az adott időben jelenlévő társadalmi normákba, különben senki sem fogja komolyan venni őket. Változást csak kis lépésekben lehet elérni, és ha kihagyjuk ezeket a lépéseket, és nagyon előre rohanunk, akkor nem érünk el vele semmit.
A cikkben felhozott példák nagyszerűen bemutatják ezt. 100 évvel ezelőtt rasszok és emberek közti egyenlőségről nem lehetett volna úgy beszélni, és úgy segíteni ezen a problémán mint ma, kellett hozzá a sok, korábbi apró lépés, ami lefektette elénk ezt az alapot. 
Viszont már akkor is érdemes volt ezt megfontolni, és sokan megis tették ezt, így lassan elindítva a változást.
Szerintem minden gondolatot érdemes komolyan venni, maximum, ha nagyon távolállónak tűnik, kicsit arrébb rakni, de biztosan lesz valaki, aki majd be is tudja indítani az adott ötletet, még akkor is, ha csak apró lépésekben.
De nagyon fontos megnéznünk, hogy az adott ötlet tényleg segítene-e, és véletelenül sem mások kárán tenné ezt. Igen! Facebook csoportból

2021.09.19. 23:58:08 Igen, az ELTE-n tanulokSzociológia BA/BSc 2. év vagy annak megfelelő osztatlan képzésHeti 6+ óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulMagyar Mindegy Személyes Mindkét verzió megfelel.
Egy olyan filozofiai iranyzat, tarsadalmi mozgalom vagy eletszemlelet, amely a masokon valo segitest, illetve kollektive a vilag jobbatetelet, fejlodeset helyezi kozeppontjaba, tobbszempontu racionalis merlegelesen keresztul, alapelvekre es adatokra tamaszkodva, illetve azokbol kiindulva, optimalizalva.

Uj ismeretekkel es szempontokkal gazdagodni a vilagrol, annak legegetobb problemairol, azok hatekony es optimalizalt megoldasairol (sok esetben a teljes megoldast bar nem elerve, de a megoldas fele torekedve, a tortenelem tektonikus mozgasaival szembenezve es a realitas talajan maradva), hogy ezaltal pozitiv es jelentos hatast fejthessek ki nem csak kozvetlen kornyezetemben, hanem akar globalisan is. Egyuttal uj szemuvegen keresztul szemlelni a vilagot, sajat eletunk sokszor egocentrikus mokuskerekebol kimozdulva, masokra fokuszalva elni es felhasznalni az eroforrasainkat.

Harom fontos szempontot erdemes figyelembe venni velemenyem szerint (a felsorolas fontossagi sorrend nelkuli). Fontos, hogy ezek mindegyike dinamikusan valtozhat es valtozik is az ember elete soran.
1. Mekkora a szemelyes erdeklodes, kivancsisag az adott terulet irant. 
Ez termeszetesen valtozik, mindenesetre adott pillanatban ez egy bizonyos iranyba mutat, tereli az embert, illetve forditott iranyba is mukodik - az embernek is erdemes tudatositania magaban ezt dontese, valasztasa elott.
2. Mennyire van jelen tehetseg, kulonleges kepesseg, erzek az adott terulethez. Ez termeszetesen a kozhiedelemmel ellentetben messze nem determinisztikus, es nem csak veleszuletett, vagy a korai evekben felfedezett kepessegeket takarja - nagymertekben alakithatoak, formalhatoak.
3. Kivalt-e pozitiv hatast a tarsadalomban, vilagban? (Illetve ha igen, milyen mertekben?)

A ketfele megkozelites szintezise, ha mindket szempontot figyelembe veve valasztjuk ki az utat. Ez ketfele iranybol teheto meg, amelyeket az alabbiakban A-val es B-vel jelolok, es vegul ezek kozul valasztom ki, hogy melyik szamomra a szimpatikusabb (tehat nem a fenti ket vilagnezeti megkozelites kozul, hanem azok szintezisenek ketfele megkozelitese kozul).

A)
Annak koszonhetoen, hogy a vilagunk szinte minden teruleten talalhato valamilyen problema, igy az EA altal kepviselt hatekonysagi optimalizalas utan is sok esetben nagy valasztasi lehetoseg all rendelkezesunkre, tehat konnyeden talalhatja meg az ember a hozza kozel allo teruletet. 
B)
Illetve masik iranybol megkozelitve is mukodhet: az ember a sajat erdeklodesi koren belul is megtalalhatja azt a teruletet, amelyikre a leginkabb szukseg van, amelyikkel a legnagyobb pozitiv tarsadalmi hatast fejthet ki.

Szerintem mindket megkozelites helyenvalo, mivel torekszik a szintezisre, ugyanakkor az A) pontban kifejtett all kozelebb hozzam, mert bar abban az esetben is kompromisszumra torekszunk a ket megkozelites osszeegyeztetese erdekeben, ugyanakkor a legjelentosebb problemak kozul kivalasztva, azok barmelyikenek barmilyen alteruletet tekintve az ember konnyebben talalhat szamara erdekes teruletet, mint amennyire tud hasznos teruletet talalni egy ember a sajat erdeklodesi teruleteibol kiindulva (tehat a B) szempontot kovetve.
Tehat a B eset iranyabol megkozelitett szintezis, illetve kompromisszum kovetkezteben az EA optimalizalasa valoszinuleg kevesbe mukodik.

Konkretabban: ha egy ember szamara az elso x (pl. legyen elso 3) legerdekesebb teruletet, illetve egy optimalizalasi folyamat vegen az elso x (3) legrelevansabb problemat nezzuk es probaljuk osszeegyeztetni a ketfele szempontot egy dontesi helyzetben, akkor erdemesebb az utobbibol az elobbi fele haladni, tehat pl. a 3 legrelevansabb problemabol kivalasztani azt a teruletet, amelyik bennunket leginkabb erdekel is egyben, mint forditva - vagyis kevesbe erdemes a 3 minket leginkabb foglalkoztato teruletbol kivalasztani azt (vagy azt az alteruletet), amelyikkel a legnagyobb pozitiv hatast erhetunk el.

Ez talan leginkabb az alabbiaknak koszonheto:

Gondolatkiserlet:
Ha a vilag osszes megoldando problemajat fontossagi sorrendbe helyezzuk egy fiktiv optimalizalasi folyamat vegeredmenyekent, akkor a sorbarendezes utan a median nagyjabol megfelel a sorozat atlaganak, vagyis a kozepso ertek nagyjabol atlagosan lesz fontos.

Ha azonban egy adott ember erdeklodesi terulete szempontjabol a vilag osszes jelenseget rendeznenk sorba, akkor konnyen eszrevehetjuk, hogy ez esetben nem az osszes jelenseggel van dolgunk, csak azokkal, amelyek szamara ismertek, mivel nagyon sok jelenseggel kapcsolatban nincs kiforrott velemenye, erdeklodesi szintje, vagy nem is tud a letezeserol. Tehat itt az osszes jelenseget szemlelve csak egy bizonyos pontig ismerne azokat (csokkeno sorrendbe allitva), amely utan kovetkeznenek azok, amelyeket nem ismer, nincs tudomasa rola. Kovetkezeskepp a sorozat medianja meg csak kozelitoen sem fog megegyezni az atlaggal: ami szamara kozepesen erdekes terulet, az a vilag osszes jelenseget egymas melle allitva sokkal kozelebb fog az adott szemelyhez elhelyezkedni ebben a sorozatban, mint az osszes jelenseg kozepso eleme (amely szamara minden bizonnyal mar sokkal kevesbe lesz erdekes terulet).

Tehat celszerubb a leginkabb megoldando problemak kozul kivalasztani a leginkabb bennunket erdeklot, mint a leginkabb bennunket erdeklo problemak kozul a leginkabb megoldani valot.

Egy kozelmultbeli pelda: 
Nem ismertem melyebben a kapitalizmus kerdeset ovezo diskurzust, es egy joval dominansabb mertekben pozitiv jelensegkent tekintettem ra a korabbiakban (az altalam korabban is ismert arnyoldalaival egyutt is).
Azonban az elozo felevben az egyik targyamnak keretein belul altalam korabban nem ismert szempontokat es erveket ismertem meg, amely megvaltoztatta a velemenyemet.
Bar tovabbra sem ertek egyet teljes mertekben a targy tematikaja menten kialakult allitasokkal, viszont kijelentheto, hogy hatott ram es formalta a nezeteimet.

Most ez a pelda jutott csak eszembe elsokent, viszont ennek a jelentosege pont nem tul nagy szamomra vagy az eletemet tekintve. Ugyanakkor engem mindig is jellemzett es az erenyemnek tartottam, hogy rendszeresen meg tudtam kerdojelezni, illetve felul tudtam irni a korabbi meggyozodeseimet is - talan sokszor mar tulzottan is, merthogy ebben is van masik veglet, ami szinten negativ. Sot, sokszor talan mar tulsagosan lassan is alakultak ki (vagy ki se alakultak sok kerdeskorben) a nezeteim, meggyozodeseim, mert minden szempontot meg kivantam ismerni, ami viszont lassabb es korulmenyesebb dontesekhez, es velemeny kialakitasokhoz is vezet egyuttal, amik egyertelmu hatranyok.

Meg ha erosnek is tunik a parhuzam a vadon elo allatokkal kapcsolatos felvetes, illetve a melegjogi torekvesek vagy a feketek egyenjogusaga kozt, a ket pelda erzekletesen szemlelteti, hogy egy adott kor paradigmai mennyire meghatarozhatjak, korlatolhatjak a gondolkodasunkat. Az EA egyik legfontosabb alapelve eppen az, hogy az olyan ugyeket, jelensegeket, problemakat sulyozza az optimalizalas folyamataban, amivel kevesebben foglalkoznak, kovetkezeskeppen amelyek egyuttal kevesbe is szamitanak fontosnak a koztudatban, ami visszahat a kutato tudatara is. Persze ez csak az egyik oldala a tobbszempontu merlegelesnek a problemak priorizalasaban, viszont megis fontos hangsulyozni.

Az evidens, hogy konnyen tulzasba lehet esni a spekulativ es nem-konvencionalis otletekkel, es erdemes lehet bizonyos hatarokat meghuzni, ugyanakkor ezek jo, ha inkabb tagabb hatarok, mint ami elso ranezesre racionalisnak tunhet - eppen ezzel kompenzalva azt a fajta meghatarozottsagunkat, befolyasoltsagunkat, amit egy adott kor paradigmaja kenyszerit rank, legyen az barmilyen temakor.

Ha tehat nyitottan allunk hozza az olyan spekulativ, nem-konvencionalis otletekhez (amelyek termeszetesen szinten eredmenyorientalt modon kivannak minel tobb jot tenni a vilagban/vilagert), akkor ezaltal uj szempontokhoz juthatunk hozza, meg tobb olyan teruletre vilagithatnak ra, amelyekben potencialisan rosszul gondolkodhatunk.Igen! Ismerősöm ajánlotta

2021.09.20. 0:00:47 Igen, az ELTE-n tanulokSociology BA BA/BSc 1. év vagy annak megfelelő osztatlan képzésHeti 3 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulMagyar Mindegy Online Mindkét verzió megfelel.Az effektív altruizmus egy olyan módszer melynek során a racionalitás, illetve az empátia ötvözésével pozitív társadalmi változásainkat maximalizálhatjuk. Az elmélet arra világít rá, hogy tudatosan gondolkodjunk el arról és priorizáljuk, hogy mely területeken érhetünk el a lehető legnagyobb változást, amikor érezzük magunkban a "tenni-akarás" motivációját (ez utóbbit azért tartom fontosnak kiemelni, mert itt nem az ösztönös segítségnyújtás túlzott tudatosság általi elnyomásáról van szó, hanem sokkal inkább az előbb említett motiváció irányításáról/összpontosításáról). A folyamat során mérlegelnünk kell a problémákat, azok elérhetőségét/érintettségét, és hogy mennyire elhanyagoltak vagy sem. Így maximalizálni tudjuk a hatásunkat. Ezután pedig meg kell találnunk a legjobb megoldást, amivel az adott problémán segíthetünk.Szeretném ha a módszer megismerésével tudatosan tudnék arról dönteni, hogy a karrierutam során milyen módon tudom a legnagyobb pozitív hatást gyakorolni a világra a saját szintemen. Pl. a sokakat érintő, nagy segítséget igénylő területekre fókuszáljak, hogy valóban maximalizálhassam a pozitív hatásokat. Ha a híresen racionális közgazdaságtan egyik alap kifejezésével élek, akkor az egyéni hasznosságmaximalizálást nem csak magamra vonatkoztatva, hanem a társadalom felé is szeretném gyakorolni.Abszolút befolyásolja. Jelenleg szociológiát tanulok, korábban pedig pszichológiát hallgattam az egyetemen (ELTE). Mindkét területnek központi eleme az emberekkel való foglalkozás és az emberek segítése, ezért is választottam ezeket a szakokat. Már az egyetem előtt is megvolt tehát bennem a vágy, hogy segíthessek az embereken, és ez azóta tovább erősödött ld. szociológia szak elkezdése. Úgy gondolom, ezeken a területeken mindenképp tudok pozitív változást elérni a későbbiekben (jelenleg ezt kutatóként képzelem el). Ha mégsem ezeken a területeken helyezkednék el, akkor is szeretnék valamilyen módon segíteni a világot érintő problémák (legyen szó az emberi társadalomról, vagy a növény -, és állatvilágról) megoldásán a saját szintemen.
Mindkét probléma megoldásában az érintett személy segítségnyújtási motivációjára építünk. Ha valaki olyan karriert választ, ahol segíteni szeretne másokon, akkor a második non-profit cégnél (malária elleni szúnyoghálók) is ki tud teljesedni. Lehet tehát a személyes preferenciára úgy építeni, hogy az alapvető motivációinkhoz igazítjuk a célunkat annak függvényében, hogy hol tudjuk a legjobban kamatoztatni, legjobban kibontakoztatni ezt az adottságot a legnagyobb hatás elérésével. A célokat igazíthatjuk tehát a személyes vágyainkhoz a különböző cél-alternatívák racionális/tudatos vizsgálatával.
Mivel a második non-profit szervezet az egész maláriában érintett társadalmat tudná segíteni a második szervezet szimpatikusabb lehet. Az első szervezetnek dolgozva is tudunk hasznosak lenni, hiszen a szegénység is kiemelkedő jelentőségű probléma, amivel foglalkozni kell, de ebben az esetben "csak" egy közösségre tudnánk hatással lenni.Hosszú ideig nagyon vallásos személy voltam (kb. 8 és 20 éves korom között). Minden vasárnap eljártam misékre, imádkoztam, zarándoklatokon vettem részt. Azonban 20 éves koromban elkezdtem kételkedni bizonyos dogmákban (pl. LGBTQIA+ emberek jogai az egyházban, nők marginalizált helyzete egyházban, eutanázia, abortusz kérdése), majd különböző megerősítések útján (pl. tanulmányaim) eljutottam oda, hogy ezekkel nem értek egyet, így kiléptem az egyházból. A végső elhatározásomat egy életvédő közösség beszélgetése után hoztam meg. (Ekkor már nagyon a határán voltam az elszakadásnak, de mindig kíváncsi voltam más nézőpontokra olyan témákkal kapcsolatban, amik különösen foglalkoztattak pl. ez esetben az abortusz. Ezért elmentem erre a beszélgetésre, de utána rájöttem, hogy már sehogy se tudom összeegyeztetni a nézőpontomat az egyházéval az érintett témákban.)

Ige, úgy gondolom, hogy fontosak ezek az ötletek, mivel van, amikor ezek tudják az adott pillanatban a legnagyobb hasznosságot produkálni, illetve legjobban irányítani a gondolkodásunkat abba az irányba, ami végül a lehető leghasznosabb cselekvéshez visz el. Fontos továbbá ezek ismerete a probléma megértésében és átlátásában. 
Igen, néha túlzásba lehet ezeket vinni, mivel ha túl sok időt/energiát fektetünk bele ezekbe a kérdésekbe már nem biztos, hogy akkora hasznosságot érünk el, mint egyébként elérhettünk volna, és elmarad a cselekvés.Facebook hirdetésből

2021.09.23. 18:35:28 Igen, az ELTE-n tanulokPszichológia BA BA/BSc 2. év vagy annak megfelelő osztatlan képzésHeti 1 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulMagyar Könyv Online Nem Az effektív altruizmus egy irányzat, illetve mozgalom, mely arra irányul, hogy megtaláljuk a másokon való segítés leghatékonyabb formáit. Azt, hogy egy olyan közösség része lehessek, ahol hozzám hasonló emberek vannak: akik szeretnének segíteni azoknak, akiknek szüksége van rá. Támogatást szeretnék nyújtani diáktársaimnak, és segíteni mindabban, amiben csak tudok. Mivel a COVID alatt nem volt egyetemi élet, melyhez csatlakozni tudtam volna, ezt a mentorprogramot jó lehetőségnek látom arra, hogy mentortársaimmal egy jó közösséget alakítsunk ki. Amikor karriert választok, mindenképpen figyelembe szeretném venni az érdeklődési területem. Jelenleg pszichológia hallgatóként közel áll hozzám a szociálpszichológia témája, valamint a munka- és szervezetpszichológia. A jövőben szívesen tartanék autogén tréningeket: ezek a stressz kezelésében, valamint a szorongás csökkentésében segítenek a résztvevőknek. A döntésem egyértelműen befolyásolni fogja, hogyan tudok pozitív hatást gyakorolni környezetemre: az autogén tréningeknek is elsősorban ez a céljuk. Remélem olyan területen tudok elhelyezkedni a jövőben, mely által segíteni tudok embertársaimnak. Természetesen jó lenne olyasmivel foglalkozni a szakmai gyakorlatomon, ami közel áll a szívemhez, és még személyes kötöttségem is van hozzá, ugyanakkor elsősorban az lenne számomra a döntő érv, hogy melyik az a szakmai gyakorlat, amely a jövőbeni elhelyezkedésemhez a legjobban kapcsolódik. Tavasszal bejelentették, hogy kifejlesztették a COVID elleni védőoltásokat. Eleinte határozott véleményem volt arról, hogy nem szeretném beadatni a vakcinát, ugyanakkor idővel rájöttem arra, hogy akkor tudok a legtöbbet tenni a közösségért, ha beadatom a védőoltást: ezáltal a lehető legkevesebb embernek fogom átadni a jövőben a koronavírust, valamint a vakcina segít abban, hogy ne kapjam el a betegséget. Rájöttem, hogy nagymamám egészségügyi állapota fontosabb számomra, mint a sajátom, és mivel vele élek, ez tűnt a legjobb döntésnek. Úgy gondolom, hogy a nem-konvencionális ötletek is fontosak, de valóban nagyobb hangsúlyt kellene fektetnünk a sürgős problémákra. Ez természetesen nem jelenti azt, hogy a nem-konvencionális problémákat a szőnyeg alá kellene seperni. Mindkét típusú problémát kezelnünk kell, véleményem szerint a sürgős problémákat nagyobb tömegeket mozgósítva.Igen! Facebook csoportból

2021.09.24. 13:28:59 Igen, az ELTE-n tanulokVezetés és szervezés, előtte szociológiaMA/MSc 1. év vagy annak megfelelő osztatlan képzésHeti 4 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulMindegy Könyv Személyes Mindkét verzió megfelel.
Az, amikor úgy segítjük a világot és embertársainkat, hogy a megmozgatott erőforrások hatékonyan kerülnek felhasználásra.
Ez általában a társadalom alsó felébe (pl. gazdaságilag, kulturálisan, egészségügyileg) tartozók életminőségjavító intézkedéseiből áll.

Bízom benne, hogy olyanok jelentkeznek a programra, akik meggyőznek arról, hogy nem veszett fejsze nyele az emberiség jövője a 21. században.
A környezetemben nincsen olyan személy, aki önös érdeken kívül, valóban szolgálná a világot, és abban reménykedek, hogy itt megismerhetek ilyen személyeket.
Magam igyekszem ilyenné nevelni magamat, és jóval nagyobb annak az esélye, hogy ez megvalósul, hogyha hasonló célokkal bíró személyekkel veszem magamat körbe.

Már választottam magamnak karriert.
Ennek az első szakaszában járok, amiben igyekszem megtalálni az egyensúlyt a gazdasági autonómiaépítés és a közérek között. Eközben szisztematikusan építem azokat készségeimet, amikkel egyre jobban szolgálhatom a környezetemet, a nemzetemet, az embertársaimat és a mindezt fenntartó ökoszisztémát.
Gazdasági erőforrások híján egyelőre kultúrával foglalkozom, valamint hátrányos helyzetű általános iskolás gyerekeket mentorálok.
Magam is a társadalom alsóbb rétegéből származom, és igyekszem jó példát mutatni a hasonló cipőben járóknak, hogy rengeteg munkával, utánajárással és némi szerencsével ki lehet törni onnan is.

Az, hogy egy pillanatban valahogyan vélekedünk valamiről, véleményem szerint kevéssé jelentős. Az önismeret rettenetesen fontos, például ha tudjuk magunkról, hogy nincsen olyan karakterünk, ami komoly viszontagságok mellett is ki tud tartani egy minket személyesen nem érintő cél mellett, akkor érdemes lehet egyet visszalépni, és olyannal foglalkozni, ami csak "simán" altruista. Ha ezt felismerjük, kutya kötelességünk dolgozni azon, hogy erősebb karaktert építsünk.
Ha össze akarjuk egyeztetni a kettőt, azt talán így lehet.
Emellett az első világnézetet gyáva dolognak tartom, így magamat a második felé igyekszem nevelni.

Ehhez még azért az is hozzátartozik, hogy az első felvázolt eset kisebb elkötelezettséget igényel, és ahhoz, hogy a jövőben az ember tudjon mélyebben elköteleződni, ahhoz korábban erőforrásokat kell feláldozni annak érdekében, hogy ez a jövőben megvalósulhasson.

Szeretem a tézis-antitézis-szintézis gondolatmenetet. Ezt véleményem szerint az esetek túlnyomó többségében piramis helyett spirálként érdemes elképzelni. Rengeteg mindenben megváltozott születésem óta a véleményem, ezt a fejlődés szükséges elemének tartom.
Filozófia: a legtöbben gyerekkorunkban azt hisszük, hogy mi vagyunk a világ középpontja, a mi létezésünk a létezés maga. Ez a saját szemszögünkből így is van, mivel nem látunk a saját horizontunkon túl. Ez folyamatosan épült le az esetemben, 16 éves korom környékén pedig egy halálközeli élmény után teljesen felborult: a nihilizmusból következő hedonizmus töltötte ki néhány évemet. Egy újabb halálközeli élmény után ez ismét változott, azóta pedig talán az egzisztencializmus és a sztoicizmus áll a legközelebb hozzám. Jelenleg úgy gondolom, hogy a létünk célja alapvetően a létfenntartás és a szaporodás, amely az állati mivoltunkból és az evolúcióból következik. Ezt megugorni civilizációval, kultúrával és empátiával lehet, és azt gondolom, hogy innen kezdődik igazából az Emberi lét, és ezután beszélhetünk valójában tudatról, nem csak egoról.
Ez viszont nem szabad, hogy egy olyan vízválasztó legyen, ami alapján elítélünk másokat, mivel vallom, hogy majdnem mindenkiben megvan a potenciál, hogy másokkal törődni és gondoskodni tudjon.
Ez viszont egy kényszer is egyben, mivel az ember felelősséget érez aziránt, hogy helyesen cselekedjen, és semmi sem könnyű, amit érdemes csinálni.

Számomra nem világos, hogy mi az, amikor komolyan veszünk egy ötletet.
Az, hogy elgondolkozunk rajta, megvizsgáljuk, darabokra szedjük és összerakjuk, az még nem a komolyan vevés, hanem egy értelmiségi kötelessége. A komolyan vevés definícióm is természetesen ezzel a lépéssel kezdődik, ám azután azzal folytatódik, hogy a saját prioritáshierarchiánkba beillesztjük.
Magam egészen biztosan nem fogok nekiállni vadon élő állatok szenvedését kutatni, mivel az erőforrásaim így is le vannak kötve olyan dolgokkal, amik fontosságában hiszek. Ez abból is következik, hogy sem gyakorlati, sem elvi problémám nincsen azzal, hogy a ragadozók megeszik a növényevőket. Amennyiben a vadon élő állatok jóléte ökológiai aspektust vizsgálni, azt már fontosnak tartom, mivel nem igazán volt olyan mára eltűnt emberi civilizáció a történelemben vagy az azelőtti időkben, amiben ne lett volna faktor az ökoszisztéma összeomlása. A Föld jól lesz nélkülünk is, viszont mi nem leszünk jól a megszokott ökoszisztémánk nélkül, és mivel azt gondolom, hogy az emberiség értékes, ezért az ökoszisztéma védelmét is fontosnak tartom.

Jó látni, hogy van olyan közösség, ami gondolkozik ilyen témákon.
A feladatokat és kérdéseket is élveztem, köszönöm!Igen! Facebook csoportból

2021.09.24. 18:06:07 Igen, az ELTE-n tanulokSzociológia halasztás miatt a 3. évemet töltöm mester szakonHeti 4 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulMagyar Mindegy Mindegy Nem Ha jól értem arról van szó, hogy megtaláljuk önmagunkban, hogyan használhatjuk fel a képességeinket, és hogyan fejlődhetünk adott készségekben, kompetenciákban. Ez az egyik része, a másik hogy ezeket a képességeket, készségeket megtanuljuk, fel tudjuk használni az egyénen kívüli kérdések megoldásában. A problémamegoldásban, sokat számít a kritikus gondolkodás, hogy képesek legyünk a lehető leginkább objektív nézőpontot képviselni, ami együtt jár különböző megközelítések, megoldások ismeretével.Tanulási lehetőséget, némi segítséget abban, hogy megtaláljam/ meglássam a módján hogy hogyan foglalkozhatok azzal a munkával, amivel igazán foglalkoznék szeretnék.Leginkább az befolyásolja a karrierválasztási szempontomat, hogy pozitív hatást, valamiféle változást tudjak elérni, (bár megelégszem a magyar társadalomban elért változtatással). A magyar oktatási rendszer fejlesztése a célom. Úgy gondolom, hogy az iskola képes társadalmi változásokat eszközölni. 

A második világnézetből kiindulva szerintem a választás nem a személyes kötöttségen múlik, hanem a (feltételezett) motiváción, ami a lista kialakulása mögött van. Mind a két non profit szervezet valamilyen formában segít valakiknek. 
Az első világnézet szerint a választás a személyes preferenciától függ. Ha a személyes preferencia elve a valakin, valamilyen formában a segítés, akkor a második világnézetben megadott választások közül teljesen mindegy, hogy a személyes kötöttségű programot, vagy a több érvvel rendelkező non-profit szervezet választja, mert megvalósul mind a kettőben a feltételezett motiváció: segítségnyújtás
Azt gondolom, hogy már meglévő belső motivációval egy- egy területen sokkal könnyebb lehet elhelyezkedni, sikereket elérni, de ez nem jelenti hogy nem kell nagyon sok munkát és energiát befektetni. A második világnézetben hozott példák megvilágítják, hogy nem mindig kell az ismerthez és személyeshez ragaszkodni, ha mögöttes motiváció megvalósul. Egy hasonló döntéshelyzetben amúgy a szimpatikusság kérdése az utolsó döntési pont, és változékony marad. Sokáig azt gondoltam, hogy az oktatási rendszert lehet "felülről" irányítva változtatni, és nem gondoltam hogy az alulról jövő szerveződéseknek van értelme. Most alapvetően azt gondolom, hogy szimplán az egyik nem elég. A kettőnek együtt kell működnie, és nagyon fontosak a folyamatban a kutatások, szakvélemények, és azok az igények, amelyeket a civil szervezetek, alapítványok, egyesületek célcsoportjai meg tudnak fogalmazni. 

Igen és meg nem is. Bármilyen problémáról van szó, fontos figyelembe venni a rendelkezésre álló tudást, a már bevált megoldásokat, az új ötleteket, a hagyományokat, a kevésbé hagyományos, szokatlan elképzelések. Mindent érdemes átgondolni és figyelembe venni. A legtöbb problémánál, a globális problémáktól kezdve, például egy faluközösségben megjelenő problémákon keresztül és az egyént érintő problémáig, nem lehet kijelenti hogy csak egy tényezőből áll a probléma, így az sem mondható, hogy egy megoldás illeni fog rá. Ezért kell figyelembe venni a probléma körüli diskurzust, a megjelent megoldási kísérleteket. Lehet egymástól tanulni, ezért érdemes figyelembe venni. 
Azt gondolom minden túlzásba lehet vinni, legyen az nem konvencionális, vagy konvencionális ötlet. Bármilyen problémáról legyen szó fel kell tenni a kérdést, hogy az számít, hogy elmondhassam hogy segítek (cég, szervezet, egyén, akárki), és teljesen mindegy, hogy az hogy történik? vagy arról van szó hogy egy adott helyzetben tényleg szülessen olyan megoldás, ami elősegíti egy probléma megoldódását, vagy nem továbbfokozódást? Mert a kettő nem mindig ugyan az. Emellett bármilyen ötletről van szó, vagy bármilyen segítségnyújtási formáról, az után követés és a hatásvizsgálat alapján lehet eldönteni, hogy az adott segítségnyújtási megoldásnak, vagy változtató jellegű beavatkozásnak milyen következményei vannak, és valóban megtörtént az a fajta segítségnyújtás, változtatás ami érdekében létrejött a megoldás, ki fog derülni, hogy milyen előnyei,  hátrányai vannak a használt eszköznek. Igen! Ismerősöm ajánlotta

2021.09.24. 19:04:23 Igen, az ELTE-n tanulokVezetés és szervezésMA/MSc 1. év vagy annak megfelelő osztatlan képzésHeti 4 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulMindegy Könyv Mindegy Igen Effektív altruizmusról az én nézőpontomból akkor beszélünk, amikor élhetőbbé szeretnénk tenni a világot magunk körül akár és főleg realisztikus (vagy tudományos) módon.Azt várom a programtól, hogy adjon egy szélesebb tudást arról, hogy hogyan tudjuk az embereket, mint társadalmat előrébb vinni azáltal, hogy megértetjük velük a különböző témák fontosságát. Úgy gondolom ez azért is nehéz, mert akár a fejlődő országokbanTermészetesen hazudnék, ha azt mondanám, hogy a pénz nem számít. Mindenkinek számít. Hiszek benne, hogy úgy lehet jobbá tenni a világot, ha a személyes megélhetési szükségleteink teljesülnek. Ezen felül magam számára szüA két fenti világnézet abból a szempontból hasonló, hogy mindkettő által olyan embereken segítesz, akiknek szükségük van rá. Azonban az első szituációban személyesen is megtapasztalhatod ezen emberek élethelyzetét, míg a másikban egy közvetettebb módon segítesz másokon. Úgy gondolom, hogy nem lehet a kettőt jobbnak vagy rosszabbnak értékelni, hiszen ez szubjektív vélemény, hogy mi a fontosabb: edukálni a gyerekeket, ami által később szebb jövőt kaphatnak (és akár tovább erősíthetik a segítő emberek csoportját) vagy megelőzni egy betegséget és ezáltal menteni meg embereket. A gazdasági növekedés, mint tudjuk az egyik legnagyobb veszély a környezet számára. Egy számomra nagyon érdekes teória, miszerint ha a nagyon felfelé ívelő országok, mint Kína leállítanák a gazdasági növekedésüket megmenthető lenne a Föld. Azonban, hogy lehet az igazságos, hogy ők nem fejlődnek tovább? Természetesen vannak nem konvencionális ötletek, amiket komolyan kell venni azzal a feltétellel, hogy az érvelésnek van racionális gondolatmenete is. Enélkül nem lehet előre jutni, ha csak egy idealizált világban gondolkodunk naívan. Azonban a nem konvencionális ötletekből születhetnek további ötletek, amik ténylegesen előrébb vihetnek egy-egy megoldásra váró problémát.Facebook hirdetésből

2021.09.24. 20:02:27 Igen, az ELTE-n tanulokkereskedelem és marketingBA 4.év Heti 2 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulAngol E-könyv Online Nem Az altruizmus tágabb értelemben önfeláldozás, szűkebb értelemben olyan segítő tevékenységek gyakorlása, amiket az emberek önérdek nélkül tesznek, és cserébe semmit sem szeretnének kapni. Az effektív altruizmus érveken alapulva keresi azokat a tevékenységeket és formákat, amik a legjobb hatással vannak az emberekre, és ezt a gyakorlatban is alkalmazza.Nagyon fontos számomra a társadalmi felelősségvállalás, valamint a pszichológia. Tervezek is ezekkel foglalkozni, és ettől a programtól azt várom, hogy a mindennapjaimban, és később a munkámban is ki tudjam használni a tanultakat.Egyik fontos szempont, hogy beteljesítsem önmagamat, szóval azt csináljam, amivel azt érzem, hogy fejlesztem magamat, kihasználom a tudásomat és kreativításomat, valamint élvezem, amit csinálok. Másik fontos szempont, hogy ez ne csak önérdekből legyen, hanem valamivel ezáltal hozzá tudjak járulni a világ javításához, közvetett vagy közvetlen módon. A társadalmi marketing épp ezért, amiből a szakdogámat is írom jelenleg, közel áll hozzám, mert azt érzem, hogy olyat alkothatok, ami ösztönzi az embereket a cselekvésért egy jó érdekért.
Mindkettő nézet a prioritásokra fekteti a hangsúlyt. Az első számomra elég kisarkított, mert sokkal bonyolultabb a karrierválasztás. Egyik oldalról a személyes prioritási lista határozza meg, de másik oldalról meg sok tényező befolyásolhat egy adott prioritást. Például az anyagi helyzet, kompetenciák. Hiába fontos valakinek mondjuk, hogy segítsen az embereknek, ha az anyagi helyzete miatt nem tudja azzal a munkával fenntartani magát és a családját, sajnos nem jó a karrierválasztás. Ez nem mentesít fel attól, hogy ne próbáljunk meg azzal foglalkozni, amit igazán szeretnénk, de sok esetben túl nagy áldozatot kéne hozni ahhoz, hogy valóban azt az utat válaszuk.
A második felfogás ebből a szempontból szimpatikusabb, mert azt gondolom, hogy nincs kisarkítva, és szépnek tartom, hogy egy önkénteskedés esetében is a számára kevésbé vonzó területet választja, hiszen az önkénteskedésben az is a szép, hogy nem feltétlen azt csináljuk, amit szeretnénk, de áldozatot hozunk.Talán tizedikben a gimimben volt egy témahét, amikor társadalmi problémákról volt szó. Az én csoportom a hajléktalanságról gyűjtött adatokat, előadásokon is voltunk, és ez elég nagy hatással volt rám. Bár nem volt sosem különösebb bajom a hajléktalanokkal, nagyon megható és szívszorító volt jobban megismerni a helyzetüket, végigvenni pszichológiai szempontból, hogy hogyan változik meg teljesen a személyiségük, és, hogy az állam mennyire ellehetetleníti őket. Elgondolkoztatott, hogy ők valójában mik a társadalomban, hogy mégis miért képeznek egy szigetet, és hogyan tudnának beintegrálódni a társadalomba. Több szempontból érdekes volt ez nekem, egyrészt a pszichés oldala elgondolkoztató, másrészt a társadalom és gazdaság működése és annak összekapcsolodása érdekes.Igen, mert mindennek van javító hatása, de túlzásba is lehet vinni, hogyha akikért tesszük, azoknak tehert jelent. Igen! Facebook csoportból

2021.09.24. 20:05:40 Igen, az ELTE-n tanulokNemzetközi gazdálkodásBA/BSc 2. év vagy annak megfelelő osztatlan képzésHeti 4 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulMagyar Könyv Személyes Mindkét verzió megfelel.Egy filozófiai vonal/megmozdulás aminek a fókuszában az a kérdés áll, hogyan tudunk a legtöbb jót tenni az embereknek, emberiségnek.Egy fogékony, érdeklődő társaság tagja lehetek, ahol megtalálhatom a közegem. Egy pozitív irányba elbillenti az életemet bizonyos megvalósítások szempontjából.Szükségem van a változatosságra, gondolatokra, kihívásra a személyiségemből fakadóan. Így ezek preferenciáimként szolgálnak. Hosszú távú célom, hogy pozitív hatást érjek el, jobb irányba tereljek folyamatokat, esetleg károsakat megelőzzek, megváltoztatásban segítsek, hozzátegyem a részem. Hatalmas tudásvágy is jellemez. Remélem, hogy ezekből minél több megadatik, ezért tenni is szeretnék, a kezdetekben ennek feltételeit szeretném szépen lassan elérni.A saját értékrendedet meg kell, fel kell ismerned, ezek után pedig újra és újra felülvizsgálnod, a preferenciáid, prioritasaid ebből (is) fog következni. Az időd véges, a jelenlegi élethelyzetedet is fel kell ismerned, mit kell elengedned, mit nem, mekkora lehetséges távolság ezekhez az elfoglaltságokhoz, van-e már egyéb elfoglaltságod. Több mindent kell mérlegre tenned, így a kiragadott kérdésre nincs jó válasz, helyzettől is függhet, életed eltérő pontjain más döntést hozhatsz ebben a kérdésben. Természetesen nem mindig azt kell csinálnod amihez a legnagyobb kedved van, áldozatokat kell hoznod. Valamiről a jelenben lemondasz a jövőbeli jó érdekében, még akkor is ha azt lehet nem is éred el.Baloldali kritikai irány, marxista elemek megítélése, sokkal inkább tömbként értékeltem. Azóta több elemet magamévá tettem, baloldali értékrendet vallok, szociális érzékenységem nagyobbá vált. Irtózok a nyájként való gondolkozástól, veszélyeket továbbra is fenntartok, mindazonáltal lényeges változás történt ebben a véleményemben, korábban egyfajta apolitikusság, nihil is fellelhető volt nálam.A kreativitás legfőbb forrása a másság, másként látás, másfajta megközelítés ami érdekességet, sokszínűséget hordoz magában. Ez azonban nem ad mentséget arra, hogy az emberiséget érintő problémákra ne reagáljunk, ne segítsünk, valamilyen formában ne járuljunk a közjóhoz (kicsiben vagy nagyban). A megfogalmazott kritika is arra tér rá, hogy valamilyen formában hitelt adjunk a törekvéseinknek, hogy van értelme, kifut valahova. Igazold magad, törekvéseid. Vizsgáld felül magad, véleményed, kutatásod, annak célját. Ha közben rossz visszajelzéseket kapsz ne ignoráld, lehet valami fontosra hívja fel a figyelmedet, rossz, akár fundamentális rossz irányba, leágazásba haladsz. Megbeszélések, viták, érvelések, ezekkel az eszközökkel élve igazolhatod egyedi irányodat, nem konvencionális megközelítésedet, területedet. Ugyanis egyáltalán nem minden ilyen próbálkozás kellőképpen hasznos a társadalomra nézve.Mendegél a mandarin.Igen! Valamelyik kurzus előtt/után

2021.09.24. 23:15:32 Igen, az ELTE-n tanuloknemzetközi gazdálkodásbsc 7. félév Heti 4 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulMindegy E-könyv Online Nem Másokon való segítés és a társadalom jobbá tétele. Egy tudományág aminek célja, hogy mások a legjobban érezzék magukat. Különböző nézőpontokból kivülről megvizsgálni egy helyzetet és a legjobb megoldás kitalálása.Szeretnék több tudást szerezni ezen a területen, illetve objektívabban látni a világot és az embereket. Szeretek embereket és különböző személyiségeket megismerni és segíteni a problémájukon. Azt várom, hogy minél nyitottabb legyek a világ felé és megtanuljak segíteni másokon. Eléggé empatikus embernek ismerem magam, sokan meg szoktak keresni problémájukkal és nagyon szívesen meg szoktam őket hallgatni és segíteni nekik ahogy tudok.Most a Citinél dolgozok gyakornokként. Erre az állásra most a szükség ösztönzött, mivel szakmai gyakorlatot kell teljesítenem ebben az évben. De a későbbiekben mindenképp szeretnék olyan munkát választani, ami a társadalomra is pozitív hatással van akár közvetett vagy közvetlen módon.
Az első világnézet: a személyes preferenciákat vegyíti a hasznossal. Akár lehetsz tanár, akár lehetsz művész, közvetettetn mindenképp hathat mindkettő pozitívan a társadalomra. Például ha művész vagy a környzetetedet boldoggá és kreatívabbá teheted. Ha tanár vagy nagy dolgokat érhetsz el akár a klímaváltozás területén is.
A második világnézet: úgy választanám külön őket, hogy az egyik lokálisan hat a társadalomra a második pedig globális szinten. Mindkettő nagyon fontos és hasznos. Én a másodikat választanám ha dolgoznék egy non-profit szervezetnél, mivel azzal nagyobb jót érek el és több emberrel teszek jót.Ide példának az érettségit hoznám, ez ugyan nem egy politikai nézet változás. Érettségi előtt nagyon izgulós és stresszelős voltam. Az a baj későn jöttem rá, hogy nem szabad ezt csinálni, mert a teljesítmény rovására megy. Fontos, hogy olyan helyzetekben mint az érettségi próbáljuk magunkat kívülről látni és elhelyezni magunkat a világban, mert akkor jövünk rá, hogy mennyire kis problémákkal állunk szemben valójában. Illetve, hogy ekkor is figyelemmel legyünk a környezetünkre és ne menjenek tönkre ilyen helyzetekben barátságok vagy kapcsolatok.Szerintem nagyon fontos a nem-konvencionális ötleteket is figyelembe venni. Ahogy a blog bejegyzésben is olvastam, minden cselekvés amivel jobbá tesszük a világot fontos, akár csak kicsit is, ahogy a mondás is van: sok kicsi sokra megy. Nyilván túlzásba lehet esni, és meg kell találni az arany közép utat, de minden problémára figyelni kell. Remélem nem adtam túl rövid válaszokat. A linket ma küldte el egy barátnőm és egyből felkeltette a figyelmem a lehetőség. De sajnos csak a határidő előtti egy órában volt rá időm kitölteni. Igen! Ismerősöm ajánlotta

2021.09.25. 0:01:01 Igen, az ELTE-n tanulokSzabad bölcsészetBA/BSc 1. év vagy annak megfelelő osztatlan képzésHeti 3 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulMagyar Mindegy Személyes Nem Olyan jótékony cselekvési mód mely saját szakterületemből eredően, hatékony módon tud megoldást nyújtani valós problémákra a világ egészén.Új látásmódot és használható tapasztalatot különböző gondolkodásmódokban és cselekvési formákban melyeket hasznosíthatok mind magánéleti mind professzionális szinten, annak érdekében, hogy saját közvetlen környezetemre és a globális világ egészére hatni tudjak.Az emberközpontú munkakörök és környezetek, valamint, hogy folyamatosan emberi kontaktust tarthassak munkám folyamán. Ezen belül pedig egyértelműen a legnagyobb mértékű társadalmi jólét felé törekednék, hogy minél nagyobb pozitív lábnyomot hagyhassak magam után a karrierem befejeztével.A személyes kötődés kialakíthat szimpátiát az egyik opcióval szemben, viszont a hasznosíthatóság valamint a hatás mértékének mérlegelésével egyértelműen látható, hogy melyik az amelyiket választanunk kell. Mivel egyértelműen könnyebb és élvezhetőbb számomra a zeneoktatás, de nagyobb hatást és jobb eredményeket érhetek el a világ általános jólétének emelésében.Az általános társadalomba vetett hitem és az emberek általánosságban mért jóságát mérlegeltem magamban és változott meg a véleményem, mikor új környezetbe kerültem itt az ELTE-n és új, jobb embereket ismerhettem meg, és láthattam, hogy tudatos cselekvéssel és viselkedésformák fenntartásával jobbá tehető a világ amelyben élünk.- - Igen! Valamelyik kurzus előtt/után

2021.09.26. 0:26:38 Igen, az ELTE-n tanulokJogász MA/MSc 2. év vagy annak megfelelő osztatlan képzésHeti 3 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulMagyar Könyv Személyes Mindkét verzió megfelel.Egy olyan mozgalom, mely az empátiára épül, tagjai fogékonyak,érzékenyek a világ dolgaira. Karrierjük alakítása során szem előtt tartják azt, hogy minél több területen (például környezetvédelem, betegségek, mélyszegénység) segítsenek.Szeretnék hozzám hasonló emberekkel megismerkedni, akiknek szintén prioritást élvez az, hogy foglalkozzanak a világban zajló problémákkal, és nemcsak a mindennapi teendőik foglalják le,hanem szabadidejükben is szívesen gondolkodnak ilyen jellegű dolgokról. Ezenkívül megismernék szívesen különböző szervezeteket, ahova csatlakozni lehet, illetve különböző lehetőségeket, melyek én is megvalósíthatnék a karrierem során.
Elsődlegesen a jogászi karriert választottam kiskoromban, mert kívülről teljesen azt érzékeltem, hogy igazságszolgáltatás zajlik Magyarországon. Úgy gondoltam, hogy bíróként én is hozzájárulhatok ahhoz, hogy igazságot szolgáltassak vitás ügyekben, és megszüntessem a vitát a felek között. Azonban az első csalódás az első egyetemi évemben ért, amikor rájöttem, hogy a bíróknak is nagyrészt a jogszabályi keretek adják meg, hogyan kell dönteni, és e keretek között mozoghat csak szabadon. A jogszabályok azonban sok esetben sajnos nem tekinthetőek igazságosnak. 
Jogterületként a munkajogot választottam, hiszen ezt a területet tartom a legemberközelibbnek, ráadásul a munkajog szociális jogi része a hátrányos helyzetű személyek támogatásával foglalkozik, ami különösen érdekel. Ezenkívül a jövőben szeretnék csatlakozni az Utcajogászhoz. Ezenfelül mediátorként is szeretnék tevékenykedni, hiszen így peren kívül kompromisszumos megoldást hozhatunk létre közösen a vitás felekkel, ezzel is hozzájárulnék a békéhez (és a bírók tehermentesítéséhez).

Úgy gondolom, hogy ami a legszimpatikusabb, igazából az is a legfontosabb. Szerintem a 'fontos' szó relatív, hiszen mindenkinek más tekinthető fontosnak, ami nem probléma, mert minden emberben, aki fogékony a világ dolgaira, kialakul egy prioritási lista (sokszor személyes érintettség okán), ami más és más lesz, így tulajdonképpen minden területre jut elég ember, aki önkénteskedés, adományozás útján segíteni tud. A prioritási lista szerintem fontos, mert nem tudunk mindenben részt venni sajnos, és ha kevesebb területre fókuszálunk effektíven, akkor az jóval többet ér, mintha több problémával foglalkoznánk egyszerre. 
Ráadásul a szúnyog-ágyháló program és az igyenes zeneórák össze sem hasonlíthatóak egymással, mindkettő ugyanolyan fontos. Szükséges a védekezés a malária ellen is, de fontos a gyermekek boldoggá tétele is. A lényeg, hogy bárki, aki picit is érzékeny a világban zajló dolgokra, eseményekre, problémákra, és valamilyen úton módon hozzájárul ezek segítéséhez, sokat segít abban, hogy a Föld egy szép , élhető és boldog bolygó legyen. 

Korábban abszolút szimpatizáltam az LMBTQ mozgalommal, azonban a sorozatos tüntetések, média visszhang megváltoztatta a véleményemet. Amikor a rabszolgatörvény vagy a hajléktalantörvény volt terítéken, semmilyen jellegű tüntetés nem volt az országban, pedig az szerintem farsúlyosabb problémákat érint, mint ez vagy az internetadó, utóbbi kettő miatt mégis tömegek vonultak utcára. 
Úgy gondolom, hogy nincs szükség polgárpukkasztó tüntetésekre ahhoz, hogy a homoszexuálisokat elfogadjam, anélkül is elfogadtam és kedveltem őket. Azonban ez a visszás viselkedés inkább ellenkező hatást váltott ki.

Szerintem komolyan kell venni. Minél többet kutatunk, annál többet tudunk, és az információ hatalom. Minél több információval rendelkezünk, annál jobban lehet ezen esetben pozitív irányba befolyásolni az embereket. Így hitelesebb lenne a kampány, gondosan alá van tényekkel támasztva, ezáltal az emberek nagy része kevésbé fog kétkedni (persze kétkedők mindig vannak és lesznek is), mivel minden kérdésükre választ kapnak. Ráadásul rálátásuk lenne egy olyan területre, melyet az emberiség jelentős része nem is ismer. 
Ezenkívül egy kampány útján több embert lehet bevonzani, akik esetleg korábban nem is hallottak e problémákról, de kedvet kaptak, és szívesen önkénteskednének bármilyen területen vagy adományoznának bármilyen civilszervezetnek. Azonban fontos az arany középutat megtalálni, hiszen a túlzott kampány ellenkező hatást válthat ki az emberekből, illetve minden ilyen kezdeményezésnél szoktak lenni ellenkampányolók, akikkel biztos, hogy vigyázni kell. Fontos, hogy a kampány túlzásba vitelével ne emeljük az ellenkampányolók számát. Elnézést kérek, amiért később adtam le a jelentkezésemet, de a határidő előtt az összes válaszom elveszett és újra kellett írnom. Facebook hirdetésből

2021.09.14. 15:09:25 Igen, az ELTE-n tanulokNemzetközi gazdálkodásBA/BSc 1. év vagy annak megfelelő osztatlan képzésHeti 3 óra Nem probléma, magabiztosan olvasok angolulAngol E-könyv Mindegy Mindkét verzió megfelel.Társadalmi szerepvállalás, aminél az egyén törekedik arra hogy egy társadalmi problémát a lehető leghatékonyabban és leggyorsabbam megoldjon vagy hozzájáruljon a javulásához.Örülnék ha betekintést kapnék a legégetőbb társadalmi problémákról, útmutatást kapnék a segítségadás módjairól, és arról hogy hogyan lehet hasznosan segíteni. Szeretnék hallani a kapcsolatfelvétel lépéseiről az adott problémán dolgozó szervezetekkel, a csapatban segítés menetéről és arról, hogyan motiváljak másokat is ilyen tevékenységekre magam körül.Számomra égetően fontos, hogy a jövőbeli munkám hozzájáruljon a pozitív társadalmi változásokhoz. Semmi sem motiválhat jobban, minthogy mások életminősége javul, ha a munkámat jól végzem, amiért hajlandó lennék mindent megtenni. Nem zavarna, ha a cél érdekében esetleg a díjazásom kevesebb vagy az időbeosztásom kaotikus lenne.Számomra az anti-malária ágyhálóval foglalkozás azért szimpatikusabb, mert ugyan személy szerint te nem érzed a társadalmi hasznosságod, viszont valószínűleg több ember életén javíthatsz/több ember életét mentheted meg. Én a döntésben álló személynek azt javasolnám, hogy ha ez az első alkalom, hogy önkéntes alapon segít, akkor válassza a gyerekekkel való foglalkozást, mert utána megérzi a jótettje fontosságát, ami későbbi projektekre is motiválja majd, akár olyanokra is, aminél már nincsen személyes kötöttsége.Sokáig gondolkodtam úgy, hogy egy nemzethez való tartozás érzéséhez szükséges a nemzet nyelvének ismerete, vagy az adott országban való élés hosszabb ideig. Franciaországi önkénteskedésem során megtapasztaltam egy multinacionális kerületben, ahol a különböző nemzetiségek más-más anyanyelvel és háttérrel rendelkeztek, hogy nem azon múlik, hogy mi az anyanyelvük vagy hogy honnan jönnek, hanem hogy önmagukban mi számukra az otthon és a haza.Személy szerint én egyetértek a blogbejegyzésben írtakkal, miszerint a nem konvencionális ötleteket ugyanúgy fontos komolyan venni. Túlzásba akkor lehet vinni az ötleteket és a problémák megoldását, ha annyi erőforrást fordítunk az adott dologra, hogy a jelenleg égetőbb problémákra már nem jut elég segítség. Azért fontos komolyan venni a nem-konvencionális problémákat, mert egy adott korban a trendek nagyrészben befolyásolják a gondolkodásunkat, és amik eleinte kevesebb érdeklődést kapnak, később hatalmas változást hozhatnak még ha a társadalom a kor eszméje miatt cáfolja is.Igen! Facebook csoportból


